
W zwiàzku z trudnymi warunka-
mi drogowymi przypominamy
i prosimy o wype∏nianie obowiàz-
ku odÊnie˝ania chodników znaj-
dujàcych si´ przed Paƒstwa po-
sesjami. Prosimy równie˝ o zwró-
cenie uwagi, aby nie usuwaç
Êniegu rzucajàc go na jezdni´.
Takie post´powanie jest powa˝-
nym wykroczeniem, poniewa˝
powoduje du˝e zagro˝enie dla
ludzkiego zdrowia i ˝ycia. Mo˝e
byç przyczynà groênych wypad-
ków drogowych.

Urzàd Gminy Wieliszew
na bie˝àco usuwa zalegajàcy
Ênieg na jezdniach i chodnikach
dróg gminnych. Pomaga rów-
nie˝ w sytuacjach kryzysowych
spowodowanych np. uwi´zieniem
aut prywatnych w Ênie˝nych za-
spach. Z uwagi na ogrom zadaƒ
wynikajàcych z okresowego wy-
st´powania obfitych opadów,
w takich przypadniach nie jest
mo˝liwe jednoczesne usuni´cie
niedogodnoÊci. Sà one systema-
tycznie likwidowane z zachowa-
niem racjonalnej kolejnoÊci.

Prosimy o zg∏aszanie Paƒstwa
potrzeb zwiàzanych z odÊnie˝a-
niem na urz´dowy numer
tel.: (22) 782 27 32

nn  MK

ww Bo˝e Narodzenie
„Niech nie b´dzie to czystym
rytua∏em, ale Êwi´tem
jednoÊci i mi∏oÊci ca∏ej
rodziny”. 
Rozwa˝ania naszych
kap∏anów na temat Âwiàt.

áá czytaj na str. 3

ww Nowa Rada Gminy
Wieliszew
Przedstawiamy sylwetki
i zamiary cz∏onków nowej
Rady

áá wi´cej czytaj na str. 8

ww Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki
Znamy ju˝ wyniki wyborów
samorzàdowych. Rozmowa
z wójtem Paw∏em Kownackim

áá wi´cej czytaj na str. 9

ww Na szachownicy
„Jestem instruktorem, s´dzià
i zawodnikiem, prowadz´
zaj´cia szachowe, organizuj´
turnieje...” – wywiad
z ¸ukaszem Mi´tkiem

áá czytaj na str. 12

ww Sport to zdrowie
Relacje z zawodów
sportowych organizowanych
w naszej Gminie

áá wi´cej czytaj na str. 16
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Ale co mo˝na zrobiç, by wyjàtko-
woÊç tego dnia pozosta∏a? Dzisiaj
uginamy si´ pod falà wszechobec-
nego konsumpcjonizmu gubiàc
po drodze nasze wczeÊniejsze
noworoczne postanowienia. Co
zrobiç, by na nowo uwierzyç w
sens bycia lepszym cz∏owiekiem?
MyÊl´, ˝e dobrym poczàtkiem b´-
dzie postawienie przed sobà ta-
kich celów, którym na pewno b´-

dziemy w stanie sprostaç. JeÊli na
przyk∏ad za∏o˝ymy, ˝e w ciàgu
miesiàca nauczymy si´ perfekcyj-
nie taƒczyç, szansa jest niewiel-
ka. JeÊli jednak postanowimy
opanowaç taniec na poziomie
gwarantujàcym sprawne poru-
szanie si´ na parkiecie, wtedy
mo˝emy byç pewni, ˝e osiàgnie-
my cel. JeÊli chcemy pomóc in-
nym, cz´sto wystarczy szczery

uÊmiech, zwyk∏a rozmowa. Nie
jest trudno kupiç drogi efektow-
ny prezent.Trudniej staç si´ bez-
cennym prezentem dla innych.
Czy warto? Spróbujcie przekonaç
si´ sami.

nn

áá czytaj katechez´ na str. 3

„Jest taki dzieƒ...
Bardzo ciepły, choç
grudniowy…”
mówià słowa
piosenki zespołu
Czerwone Gitary. 

Łukasz Ziemak

Tegoroczne wybory samorzàdowe by∏y wyjàtkowo emocjonujàce. Mimo zimowej aury atmosfer´
podgrzewa∏o bogactwo kandydatur. Nie zabrak∏o zwrotów akcji i niespodzianek.

W pierwszej turze wystartowa-
∏o 76 kandydatów na radnych
Gminy Wieliszew oraz czterech
– na stanowisko Wójta Gminy
Wieliszew. Kampania, w wielu
przypadkach bardzo pomys∏o-
wa, przebiega∏a w przyjaznej
atmosferze. Istotnym novum by-
∏o poparcie kandydatury Paw∏a
Kownackiego przez dwa rywali-
zujàce ze sobà komitety wybor-
cze, co w kontekÊcie okr´gów
wielomandatowych mo˝e Êwiad-
czyç o rosnàcej ÊwiadomoÊci
obywatelskiej mieszkaƒców
Gminy Wieliszew. Mo˝e w∏aÊnie
dzi´ki owej wiedzy wybory w na-
szej „ma∏ej Ojczyênie” by∏y bar-
dziej walkà na merytoryczne ar-
gumenty, ni˝ pojedynkiem
na „miny”. W rezultacie Gmi-
na Wieliszew na tle ca∏ego kra-
ju prezentowa∏a si´ godnie.

Nowy sk∏ad Rady Gminy Wieli-
szew wy∏oni∏a I tura wyborów,
lecz wybór Wójta Gminy Wieli-
szew musia∏ nastàpiç w II turze.
Wystartowa∏o w niej dwóch
kandydatów: Pawe∏ Kownacki
i Edward Trojanowski. Jak zwy-
kle w przypadku tak jedno-
znacznie postawionej alternaty-
wy stanowiska uleg∏y polaryza-
cji. Kampania nieco si´
zaostrzy∏a, ale jednak daleko
jej by∏o do generowania kon-
fliktów.W niedziel´, 5 grudnia,
ju˝ po uroczystej sesji, w czasie
której zaprzysi´˝eni zostali rad-
ni, odby∏a si´ w II tura wyborów
majàca na celu wy∏onienie Wój-
ta Gminy Wieliszew. Dzi´ki od-
robieniu znacznej straty z I tu-
ry, uzyskujàc 1953 wa˝ne g∏osy,
zosta∏ nim Pawe∏ Kownacki. Po-
jawiajà si´ ró˝ne opinie na te-

mat przebiegu rywalizacji o naj-
wa˝niejszy w naszej Gminie
urzàd, jednak nie ma wàtpliwo-
Êci, ˝e jednym z najistotniej-
szych czynników, które zadecy-
dowa∏y o wyniku, by∏a umiej´t-
noÊç Paw∏a Kownackiego
przekonywania do swojego pro-
gramu mieszkaƒców, a wÊród
nich – swoich dotychczasowych
kontrkandydatów (jego kandy-
datur´ w II turze popar∏y nie-
mal wszystkie najwa˝niejsze
partie polityczne i stowarzysze-
nia). Sam zainteresowany pod-
kreÊla wa˝nà rol´ umiej´tnoÊci
koncyliacyjnych: „Dzi´kujàc
wszystkim za zaufanie pragn´
jednoczeÊnie wyraziç wdzi´cz-
noÊç tym, którzy pracowali ze
mnà podczas kampanii wybor-
czej. Ich otwartoÊç na meryto-
ryczne argumenty dawa∏a mi

dodatkowà motywacj´ do dal-
szej pracy”.

Wybory samorzàdowe 2010
przechodzà do historii, teraz wszy-
scy mamy nadziej´, ˝e s∏owa, które
w niej pad∏y, zamienià si´ w czy-
ny. Obserwujàc bezprecedenso-
we zaanga˝owanie mieszkaƒców
w kampani´ wyborczà mo˝na mieç
nadziej´, ˝e ta aktywnoÊç obywa-
telska b´dzie nadal przyczynia∏a
si´ do rozwoju naszej Gminy.

nn  Mariusz Kraszewski

áá O uroczystoÊciach
zaprzysi´˝enia nowej Rady

Gminy Wieliszew oraz Wójta
Gminy Wieliszew Paw∏a

Kownackiego czytaj na str. 14
áá Oficjalne wyniki wyborów

samorzàdowych mo˝na znaleêç
na str. 7

Âwi´to demokracji

Niezwykłe Âwi´ta
Kartka Êwiàteczna przygotowana przez Barbar´ Wymaza∏ 
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

Poznaj pracownika Gminy

Red. – Od kiedy pracuje Pani
w Wieliszewie?
ANNA SZCZEPANEK – Od czerwca 2008 roku.

Jak wyglàda∏a Pani kariera?
Swojà prac´ zawodowà rozpocz´∏am
od sta˝u w NBP, póêniej pracowa∏am
w PZTB ZREMB w Warszawie
i w Szpitalu Zakaênym przy ul. Sien-
nej w Warszawie. Nast´pnie przez
12 lat pracowa∏am w CSP w Legiono-
wie.

Mog∏aby Pani powiedzieç, co szcze-
gólnie podoba si´ Pani w Gminie
Wieliszew?
Sà tu ciekawe pod wzgl´dem przyrod-
niczym tereny. Podoba mi si´ to, ˝e
Gmina Wieliszew jest oazà spokoju
w pobli˝u wielkiego miasta.

Czy ma Pani jakieÊ ciekawe hobby,
oryginalny sposób sp´dzania wolne-
go czasu?
Nie mam jakiegoÊ oryginalnego sposo-
bu, lubi´ czytaç ksià˝ki, lubi´ spacery,
czasem lubi´ po prostu pole˝eç i nic nie
robiç – leniuchowaç.

Ulubione miejsce:
Najbardziej podoba mi si´ Polska, lu-
bi´ polskie morze, a takie ulubione i za-
czarowane miejsca to Kazimierz Dol-
ny i Opinogóra.

Ulubione danie:
Moim ulubionym daniem sà pierogi,
poza tym smakuje wszystko przygoto-
wane i podane przez drugà osob´.

Ulubiona muzyka:
Lubi´ s∏uchaç polskiej muzyki, ulubie-
ni wykonawcy to Czes∏aw Niemen, Ma-
rek Grechuta, Edyta Geppert, zespo∏y:
Budka Suflera, Lady Pank.

Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny:
S∏ucham Radia Wa-wa, poza tym
w tej stacji jest du˝o humoru, a ja lu-
bi´ ludzi z poczuciem humoru, nie zno-
sz´ ponuraków. Oglàdam polskie kome-
die i teleturnieje oraz filmy wojenne.

Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak
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Amelia

Ja jeszcze nie wiem, co chcia∏abym do-
staç. Napisz´ list do Miko∏aja. Mo˝e
chcia∏abym lalk´, najbardziej podoba
mi si´ Barbie. Mam du˝o zabawek w do-
mu, ale chcia∏abym zabawk´ pod cho-
ink´. Albo zwierzàtko, mo˝e kotka.

Sara

Chcia∏abym dostaç zestaw: samolot
z dwiema lalkami i jednym ch∏opakiem.
Ten samolot lata. Jest tam stolik. B´d´ si´
bawiç i b´d´ wsadzaç do samolotu dziew-
czyny. A ch∏opak b´dzie na lotnisku. Mi-
ko∏aj przywiezie mi ten zestaw na san-
kach, bo ju˝ pada Ênieg.

Pawe∏

Chcia∏bym dostaç motor – zabawk´, sa-
molot, quad. Motor musi byç Êwiecàcy
i du˝y, z kierownicà. Z motocyklistà,
na nap´d.To musi byç Suzuki. Wtedy b´-
d´ go puszcza∏ przed moim domem
i przedszkolem.

Dzieci czekajàc na Âwi´ta Bo˝ego Narodzenia marzà o prezentach.
ZapytaliÊmy dzieci z Przedszkola nr 2 w Wieliszew 

„CO BYM CHCIA¸/CHCIA¸A DOSTAå OD ÂWI¢TEGO MIKO¸AJA”

Witamy naszych nowonarodzonych mieszkaƒców prezentem 
w postaci koszulki ozdobionej napisem: „Moja Gmina Wieliszew”.
WITAMY W GMINIE WIELI-

SZEW Filipa Kopczewskiego

z Olszewnicy Starej urodzone-

go 27.09.2010r. w Warszawie.

Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upie-
czeni” rodzice mogà osobiÊcie
zg∏aszaç si´ do Referatu Infor-
macji i Promocji mieszczàcego
si´ w pokoju nr 9 Urz´du Gmi-
ny Wieliszew, telefonicznie
pod numerem (022) 782 26 32
lub mailowo piszàc na adres
promocja@wieliszew.pl w celu
ustalenia daty wr´czenia pre-
zentu. Gazeta Wieliszewska
uhonoruje równie˝ naszych mi-
lusiƒskich publikujàc ich zdj´-
cia na swoich ∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

Red. – Jak wyglàda∏a Pani dotych-
czasowa praca zawodowa?
EWA STOLC – Na poczàtku swojej ka-
riery zawodowej pracowa∏am w Za-
k∏adzie Opiekuƒczo-Leczniczym
na oddziale szpitalnym. Dopiero póê-
niej przenios∏am si´ do Caritas, gdzie
ju˝ od ponad 15 lat pracuj´ z ludê-
mi najbardziej potrzebujàcymi.

Dlaczego wybra∏a Pani zawód pie-
l´gniarki?
O wyborze mojego zawodu tak
na prawd´ cz´Êciowo zadecydowa∏
przypadek. Moim wielkim marze-
niem by∏a nauka w szkole plastycz-
niej. Niestety si´ do niej nie dosta∏am,
w zwiàzku z czym moja mama na-
mówi∏a mnie, abym z∏o˝y∏a papiery
do Liceum Medycznego. Na poczàtku
nie do koƒca by∏am przekona-
na do tego pomys∏u i obawia∏am si´,
˝e nie odnajd´ si´ w tym zawodzie,
jednak ju˝ po pierwszych praktykach
w szpitalu wiedzia∏am, ˝e to jest to
co chc´ robiç w ˝yciu. Przebywanie
z ludêmi i niesienie im pomocy spra-
wia∏o mi du˝à przyjemnoÊç. DziÊ pra-
ca piel´gniarki, mimo ogromnych
trudnoÊci, jakie ze sobà niesie, daje
mi ogromnà satysfakcj´ i sprawia, ˝e
czuj´ si´ spe∏niona zawodowo.

Co najbardziej podoba si´ Pani
w Gminie Wieliszew?
Podoba mi si´ po∏o˝enie Gminy Wie-
liszew, poniewa˝ na jej obszarze
znajduje si´ wiele terenów zielonych.
Co wi´cej, gmina ta jest bardzo za-
dbana, czysta i szybko si´ rozwija.
Bardzo lubi´ te˝ mieszkaƒców Gmi-
ny Wieliszew, sà to na ogó∏ osoby
otwarte, z którymi przyjemnie si´
rozmawia i wspó∏pracuje.

W wolnym czasie najch´tniej …
Najch´tniej odpoczywam w domu
min. bawiàc si´ z moimi kotami, sta-
ram si´ równie˝ wykorzystywaç ka˝-
dà wolnà chwil´ wyje˝d˝ajàc z córkà
za miasto, gdzie razem sp´dzamy ak-
tywnie czas. Bardzo lubimy wspólne
parodniowe wypady np. na kajaki.

Moje miejsce na urlop …
Ciep∏e kraje; urlop jest dla mnie cza-

sem, kiedy odcinam si´ od wszystkich
problemów, dlatego bardziej liczy si´
dla mnie sama jego idea ni˝ miejsce,
w którym wypoczywam.

Ulubiona muzyka...
Nie mam ulubionego gatunku mu-
zycznego, ale bardzo lubi´ s∏uchaç
spokojnej muzyki, która mnie wyci-
sza po ci´˝kim dniu w pracy.

Ulubione danie…
Kaczka z jab∏kami oraz owoce mo-
rza w ka˝dej postaci.

Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny…
Legionowskie radio Hobby, „Oddzia∏
ratunkowy” na Zone Reality.

Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Filip Kopczewski z Olszewnicy Starej

OSOBOWOÂCI 
WIELISZEWA

Julia

Ja chc´ basen p∏ywajàcych szczeniaczków
Barbie. Ten basen nie jest wielki, ale ma
prawdziwà wod´. Chc´, bo to jest bardzo
fajne. Mam ju˝ kilka lalek Barbie. Teraz
one b´dà mog∏y bawiç si´ ze szczeniacz-
kami. Jak si´ takiego pociàgnie za ogon,
to on p∏ywa sam. Jest te˝ piesek Êredni.
Napisa∏am ju˝ list do Miko∏aja.

Kuba

Ja chcia∏bym dostaç karabin. Ale zabaw-
kowy, co ma takie fajne strza∏y. Zak∏a-
da si´ takà zbroj´ i mo˝na si´ bawiç, on
fajnie Êwieci. Moja ciocia napisa∏a list
do Miko∏aja, bo ja jeszcze nie umiem. Mo-
˝e Kacper te˝ dostanie taki karabin. Mo-
˝e jak zostan´ ̋ o∏nierzem, b´d´ mia∏ kkm
albo snajperk´.

Dawid

Ja chc´ statek kosmiczny. B´dzie rakie-
ta i stacja kosmiczna. Rakieta b´dzie do-
latywaç do stacji kosmicznej. To si´ na-
zywa Playmobil. A stacj´ nazw´ UFO.
Taka stacja mo˝e dolecieç nawet
do Ksi´˝yca. A mo˝e i zabraç ufoludków.
Ale chcia∏bym te˝ dostaç takà ci´˝arów-
k´, co mo˝na za∏adowaç klocki i ona sa-
ma jeêdzi z antenkà.

DziÊ naszym bohaterem jest 
EWA STOLC
Kierownik Stacji Caritas
w Wieliszewie.
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Katecheza

Ks. Jan Gołembiewski

Nie bój si´, raduj si´ dziel si´ radoÊcià...

Wigilia Narodzenia Paƒskiego to dzieƒ wa˝ny, ale
b´dàcy zaledwie wst´pem… wst´pem do Tajemnicy…
i zwiastunem tego, co b´dzie… Bo˝e Narodzenie

Âw. Józef, dowiedziawszy si´, ˝e
Maryja jest brzemienna, wie-
dzia∏, ˝e nie on jest ojcem tego
dziecka. By∏ ju˝ m´˝em Maryi,
chocia˝ jeszcze z Nià nie zamiesz-
kiwa∏. Jaka myÊl mog∏a wówczas
powstaç w jego g∏owie? W∏aÊciwie
tylko jedna – Maryja dopuÊci∏a si´
cudzo∏óstwa.Trudno by∏o mu w to
uwierzyç i przyjàç, ale jakie móg∏
znaleêç inne wyt∏umaczenie. Ko-
cha∏ Jà i nie chcia∏, by zosta∏a uka-
rana Êmiercià. Ba∏ si´ o nià, dlate-
go postanowi∏ Jà opuÊciç potajem-
nie. I jak czytamy w Ewangelii:
„Gdy powzià∏ t´ myÊl, oto anio∏
Paƒski ukaza∏ mu si´ we Ênie
i rzek∏: Józefie, synu Dawida, nie
bój si´ wziàç do siebie Maryi, twej
ma∏˝onki, albowiem z Ducha
Âwi´tego jest to, co si´ w Niej po-
cz´∏o.” Bóg poÊpieszy∏ na pomoc

zatrwo˝onemu Józefowi. Skoro
mia∏ taki plan wobec niego, to nie
pozostawi∏ go samego w tej trud-
nej sytuacji. Józef, zbudziwszy si´
ze snu, uczyni∏, jak mu poleci∏
anio∏ Paƒski. Zgodzi∏ si´ Bo˝à wo-
là, która by∏a dla niego niezrozu-
mia∏a.

Niejednokrotnie znajdujemy
si´ w swoim ˝yciu w takich sytu-
acjach, które powodujà, ˝e odczu-
wamy strach. Mo˝na powiedzieç,
˝e nie ma cz∏owieka, który nie
zna∏by uczucia strachu. Strach mo-
˝e nas parali˝owaç lub mobilizo-
waç. Pod wp∏ywem strachu mo˝e-
my podjàç rozwa˝ne, bàdê nieroz-
wa˝ne decyzje.Trzeba pytaç Boga,
czy mo˝na podjàç taki a nie inny
krok, czy on jest w∏aÊciwy. ¸atwiej
jest pokonaç strach, jeÊli si´ wie,
˝e to, co si´ robi, jest s∏uszne. Nie

nale˝y obawiaç si´ ju˝ tego, ˝e si´
zaczniemy baç, gdy˝ strach jest
rzeczà normalnà. On nas winien
mobilizowaç do jeszcze wi´kszej
ufnoÊci Bogu. Jednak nie strach
winien nas przyciàgaç do Boga,
ale mi∏oÊç, bo ona jest najwi´k-
szym Bo˝ym przykazaniem. Mi-
∏oÊç pokonuje wszelkie przeszko-
dy. Jak to dobrze, ˝e Êw. Józef
przezwyci´˝y∏ swój strach i zaufa∏
Bogu. Jak to dobrze, ˝e sà ludzie,
którzy post´pujà podobnie

Przed nami uroczystoÊç Bo˝ego
Narodzenia. Normalnà, ludzkà re-
akcjà na narodzenie si´ cz∏owie-
ka jest radoÊç. JeÊli bowiem ̋ ycie
pojmuje si´ jako dar Bo˝y, to mo-
ment narodzin jest urzeczywist-
nieniem tej ∏aski. JeÊli – jak mó-
wimy – ˝ycie jest cudem, to w
chwili narodzin kogoÊ jesteÊmy

Êwiadkami tego cudu. Im d∏u˝ej
rodzice czekajà na swoje dziecko,
tym wi´ksza radoÊç z jego naro-
dzenia. Niech nas nie zdziwi entu-
zjazm pasterzy o którym us∏yszy-
my w ewangelicznym opisie. Oni
sà wyrazicielami tych wszystkich
pokoleƒ, które oczekiwa∏y przyj-
Êcia Mesjasza. Powodem radoÊci
sta∏o si´ równie˝ i to, ˝e oni, pro-
Êci pasterze, mogli ukl´knàç
przed tà Dziecinà i oddaç jej
czeÊç.

Co oni zrobili z tà radoÊcià? Po-
dzielili si´ nià z Bogiem. Uwielbi-
li Go i wys∏awili.

Takà radoÊç prze˝ywamy wów-
czas, gdy oka˝e si´, ˝e nie zosta-
liÊmy oszukani, ˝e ten, kto nam
coÊ obieca∏, dotrzyma∏ s∏owa.
Czy my mamy powody do takiej
radoÊci?

Radosne serce, to znak, ˝e jest
ono bliskie Bogu. UroczystoÊç na-
rodzin Chrystusa nale˝y obcho-
dziç w wielkiej radoÊci. Tà rado-
Êcià trzeba si´ dzieliç z innymi.

Chciejmy nasze serca wype∏niç
prawdà o Bo˝ym narodzeniu.Wte-
dy zrodzi si´ w nas radoÊç, której
nie zatrzymujmy dla siebie, lecz
dzielmy si´ nià z innymi.

W imieniu wszystkich parafian
OÊrodka Duszpasterskiego pw.
Âw. Jana Marii Vianneya w Skrze-
szewie, którzy bez strachu, z odwa-
gà podj´li si´ dzie∏a budowy Êwià-
tyni, ˝ycz´ wszystkim mieszkaƒ-
com Gminy Wieliszew jak
najwi´kszej liczby radosnych
chwil. A wspólna radoÊç niech
wielbi Boga i umacnia nasze
wspólnoty.

nn Ks. Krzysztof Krupa

Âwi´ta Bo˝ego
Narodzenia
w swoim wymiarze
religijnym
pozwalajà
wierzàcym
Êwi´towaç fakt,
˝e „Słowo stało si´
Ciałem
i zamieszkało
mi´dzy nami”.

Wiedzieli o tym nasi przodkowie,
wyra˝ajàc t´ prawd´ w przys∏o-
wiach,. Mówiono na przyk∏ad: „Ten
dzieƒ jaki, ca∏y rok taki”, „JakiÊ we
Wilijà, takiÊ ca∏y rok”. Dawniej go-
spodarz ju˝ od rana, chcàc, by ca∏y
rok panowa∏a zgoda i pokój, rozda-
wa∏ wszystkim mieszkaƒcom zagro-
dy op∏atek – symbol pokoju i mi∏o-
Êci. ˚yczàc przy tym szcz´Êcia i zdro-
wia na ca∏y rok, sam równie˝ takie
˝yczenia odbiera∏.A jak jest u nas?
Od rana goràczkowe przygotowy-
wanie potraw, ostatnie bieganie
po marketach w poszukiwaniu
lampek czy wstà˝ek do prezen-
tów. I bywajà ca∏e lata zabie-
gane, zap´dzone, w nerwach
i z problemami, cz´sto nerwo-
wa atmosfera, mo˝e nawet
sprzeczki, bo ju˝ si´ Êciem-
nia, a tu jeszcze to i tamto nie
zrobione…

I gdyby w pe∏ni wierzyç mà-
droÊci ludowej, ca∏e lata zabie-
gane, zap´dzone, w nerwach
i z problemami.

Nie zach´cam do wiary w re-
alnà i sprawczà moc przys∏ów,
zabobonów i pogaƒskich wie-
rzeƒ, ale chc´ wskazaç, ˝e cz´sto
sami doprowadzamy do sytuacji,
która wyglàda na ich spe∏nie-
nie w naszym ˝yciu, bo przy-
s∏owia mówià o ˝yciu i do nie-
go si´ odnoszà Wiele o isto-
cie Âwiàt Narodzenia
Paƒskiego mówi te˝ Tradycja
chrzeÊcijaƒska i liturgia tego cza-
su. S∏owo „wigilia” pochodzi z j´zy-
ka ∏aciƒskiego i oznacza stra˝ noc-
nà lub czuwanie. Czuwanie w∏aÊnie
przed Êwi´tem! Tradycja czuwania
przed dniami Êwiàtecznymi wywodzi
si´ ze Starego Testamentu. W izra-
elskich domach w wigili´ Êwiàt
przygotowywano jedzenie i wszyst-
ko, co by∏o potrzebne, by Êwi´towaç
bez przeszkód i bez wykonywania
pracy.Wigilie uroczystoÊci chrzeÊci-
jaƒskich to równie˝ przygotowanie
wewn´trzne do dobrego prze˝ycia
samego Êwi´ta. Wspólna wieczerza
wigilijna, ∏amanie si´ op∏atkiem,
Êpiew kol´d i puste miejsce przy sto-
le ma byç znakiem gotowoÊci na Na-
rodzenie Króla Mi∏oÊci i Pokoju rów-
nie˝ w naszych rodzinach i sercach.

Pierwszà Mszà UroczystoÊci Naro-
dzenia Paƒskiego jest tradycyjnie

sprawowana o pó∏nocy Pasterka,
która ma w∏aÊnie wymiar radosne-
go i ju˝ Êwiàtecznego czuwania.
Szkoda by by∏o jà przespaç, lub, co
gorsza, ju˝ nie byç w stanie w niej
uczestniczyç z powodu zbyt wysko-
kowego prze˝ywania wieczerzy wi-
gilijnej. A wiemy, ze i tak bywa.

Nie zabijmy zatem wymiaru wigi-

lijnego czuwania. Niech nie b´dzie
tylko czystym rytua∏em, ale Êwi´tem
jednoÊci i mi∏oÊci ca∏ej rodziny
– wszak „JakiÊ we Wilijà, takiÊ ca-
∏y rok”.Takiego zatem prze˝ywania
pozosta∏ych dni adwentu iWigilii, by
nasze czuwanie i oczekiwanie
na Zbawiciela zaowocowa∏o prawdzi-
wà radoÊcià, mi∏oÊcià i pokojem
w naszych sercach, rodzinach, para-
fiach, gminie i Ojczyênie, nie tylko
na Êwi´ta, ale i na kolejny rok ̋ yczy-
my wszystkim czytelnikom, a szcze-
gólnie wieliszewskim parafianom.

nn Proboszcz parafii Wieliszew
ks. Grzegorz Kucharski

Wikariusze: 
ks. Pawe∏ Bia∏obrzeski 

i ks. Jaros∏aw Gawroƒski

Coto znaczy? Znaczy to, ˝e Bóg
w Jezusie Chrystusie sta∏ si´
cz∏onkiem naszej rodziny. To

tak, jakbyÊmy przeglàdajàc swój album
rodzinny, natrafili wÊród zdj´ç, na po-

dobizn´ jednego z krewnych naszej
rodziny: Jezusa cieÊl´ z Nazaretu,

który przynosi naszej rodzi-
nie najwi´cej chwa∏y

i splendoru, bo bioràcego
nasze grzechy na siebie,
przyznajàcego si´ do na-
szych wad i postaw, nie
po to aby nas poni˝yç,
ale pokazaç, ˝e nie jeste-
Êmy tylko grzesznym
cz∏owiekiem, ale jeste-
Êmy kimÊ pi´kniejszym,
kimÊ wi´kszym, bo zdol-
nym do przyjaêni z Bo-
giem, ˝yjàcym t´sknotà
za spotkaniem z Nim

w niebie i w∏aÊnie dzi´ki
Niemu wyrywajàcym si´ z grzesznego
sposobu ̋ ycia do ˝ycia w wolnoÊci dzie-
ci bo˝ych. Tyle jest dziÊ wzajemnego
grzebania w ˝yciorysach i w przesz∏o-
Êci tej dalekiej i tej bliskiej. Zaglàda-
nie do przesz∏oÊci dokonuje si´ nie
po to aby zrozumieç dzisiejsze zacho-
wania tych osób, ale ˝eby te osoby po-
ni˝yç, wyeliminowaç zdyskredytowaç,
a nie majàc pewnoÊci co do faktów
przez insynuacj´ zniszczyç przeciwni-
ka, bez wzgl´du na to czy majàcy z∏à
przesz∏oÊç zerwa∏ z nià i ˝yje inaczej,
czy te˝ nie zerwa∏ ze z∏à przesz∏oÊcià
i nadal ona kszta∏tuje jego postawy.
Aposto∏owie piszàc o narodzinach Je-
zusa z Nazaretu podajà Jego rodowód
i ze strony Matki Maryi i ze strony Jó-
zefa. Czy jest to rodowód postaw szla-
chetnych? Nie. Potomkowie Jezusa

wzgl´dem cia∏a nie majà pi´knych ˝y-
ciorysów w∏àcznie z ˝yciorysem króla
Dawida, który jest m´˝obójcà i cudzo-
∏o˝nikiem, a jednak najwa˝niejszym
z królów i najbardziej ukochanym
przez Boga, prorokiem otrzymujàcym
obietnic´ mesjaƒskà: z ciebie mi wyj-
dzie potomek, który zasiàdzie na two-
im tronie, a Jego panowaniu nie b´dzie
koƒca. Aposto∏owie nie wybielali tych
˝yciorysów z genealogii Jezusa, ale pe∏-
ni zdumienia przedstawiali te fakty: Je-
zus pochodzi z pokolenia Judy, który
by∏ jednym z jedenastu braci, którzy
swojego m∏odszego brata Józefa sprze-
dali do Egiptu, Juda ma zwiàzki z w∏a-
snà synowà przebranà za nierzàdnic´,
z owocu ich zwiàzku mia∏a pochodziç
wiele wieków póêniej rodzina Jezusa.
W tej genealogii spotykamy królów,
którzy w wi´kszoÊci byli ba∏wochwal-
cami, prowadzili si´ nieprzyzwoicie,
niektórzy pope∏niali przest´pstwa.Ale
wszyscy oni byli dziedzicami obietnicy
Boga, ˝e z nich przyjdzie Zbawiciel
na ziemi´. Podobnie jest z genealogià
Jezusa ze strony kobiet. Wszystkie te
kobiety cechuje nieuporzàdkowanie
moralne, tylko ostatni potomkowie
tu˝ przed narodzinami Jezusa sà zacho-
wani od nieuporzàdkowanego ̋ ycia.Ta
historia wydaje si´ potworna, ale w∏a-
Ênie w ten sposób realizuje si´ histo-
ria zbawienia. Taka jest historia – ty-
powa dla ludzkich losów – w której ro-
dzi si´ Jezus. Historia, w którà wchodzi
Jezus ze swym wyzwoleniem i zbawie-
niem. W tym w∏aÊnie wypadku nabie-
ra g∏´bokiego sensu powiedzenie, ˝e
Bóg umie pisaç prosto w naszych powy-
kr´canych liniach i zawsze realizuje
swój plan. Bóg zechcia∏ zachowaç w ca∏-
kowitej czystoÊci tylko dwoje ostatnich
potomków rodzinnych klanów: Maryj´
Niepokalanà i Józefa wielkiego, szla-
chetnego i sprawiedliwego.

Aposto∏owie przekazujàc nauk´ i ˝y-
cie Jezusa, Jego pochodzenie wzgl´dem
cia∏a nic w niej nie zmieniali, chocia˝
od poczàtku byli Êwiadkami oczernia-
nia Jezusa przez starszyzn´ i faryze-
uszów ze wzgl´du na niezrozumia∏e Je-
go pochodzenie. Âw. Jan przekazuje
nam dialog Jezusa z faryzeuszami. Jed-
na z dyskusji toczy si´ wokó∏ „Ojca”,
którego Jezus wzywa na Êwiadka, pod-
czas gdy Jego przeciwnicy mienià si´
„potomstwem Abrahama”. Jezus wypo-
wiada mi´dzy innymi takie zdanie:
„Wy nie wiecie ani skàd przychodz´,
ani dokàd id´.Wy osàdzacie wed∏ug za-
sad tylko ludzkich”.Wówczas przeciw-

nicy rzucajà Mu w twarz: „MyÊmy nie
urodzili si´ z nierzàdu”. To stwierdze-
nie ogólnikowe mog∏o zawieraç obraê-
liwà insynuacj´. Prawdopodobnie, gdy
tylko m∏ody Jezus zaczà∏ nauczaç, na-
tychmiast w∏adze jerozolimskie wys∏a-
∏y szpiegów, aby zebraç informacje
na Jego temat w Jego wiosce i okolicy.
Mo˝liwe, ˝e od mieszkaƒców wsi dowie-
dzieli si´ oni o tajemniczym pocz´ciu
Jezusa, którego okolicznoÊci wysz∏y po-
za kràg rodzinny i przerodzi∏y si´
w powa˝ne oskar˝enie. Dziewicze po-
cz´cie Jezusa jest faktem i od poczàt-
ku tak by∏o przedstawiane, chocia˝ dla
chrzeÊcijan nastr´cza∏o wiele k∏opotów.
Gdyby by∏o inaczej, wrogowie Jezusa
od samego poczàtku osiàgn´liby swój
cel – zdyskredytowaliby Jego samego
podajàc przeciwne fakty co do dziewi-
czego pocz´cia, a tych jednak nie zdo-
byli, bo ich nie by∏o. W∏aÊnie ten cu-
downy fakt przyjÊcia Jezusa na Êwiat
domaga si´ od nas wiary i religijnego
prze˝ywania Âwiàt Bo˝ego Narodzenia.
W genealogi´ naszych rodzin wpisuje
si´ Jezus jako wyzwoliciel i zbawca nie
po to, aby retuszowaç coÊ z naszej prze-
sz∏oÊci, ale daç nam ˝ycie. „W Nim by-
∏o ˝ycie, a ˝ycie by∏o Êwiat∏oÊcià ludzi,
a Êwiat∏oÊç w ciemnoÊci Êwieci i ciem-
noÊç jej nie ogarn´∏a”. To w∏aÊnie
do tej Âwiat∏oÊci dà˝yli z mrocznych
krain pogaƒscy królowie. Nie wahali si´
rozmawiaç ze zdradliwym królem He-
rodem, aby znaleêç drog´ do króla z po-
kolenia Judy. Dzisiejsi dziennikarze
– insynuatorzy opisaliby to spotkanie
jako fakt obcià˝ajàcy Trzech M´drców
za wspó∏prac´, bo rozmawiali, spotyka-
li si´ z królem chcàcym zabiç Dzieci´.
Od betlejemskiego ˝∏óbka odepchni´-
ci zostaliby pasterze, bo mieli niecie-
kawà przesz∏oÊç. Dzisiejszy cz∏owiek
karmiony sensacjami powodujàcymi
jego zgorszenie cz´sto traci z oczu per-
spektyw´ religijnà. Po ostatnich wyda-
rzeniach, które mia∏y miejsce od ostat-
nich Âwiàt Bo˝ego Narodzenia mamy
wiele sobie do zarzucenia, wiele nagro-
madzi∏o si´ zgorszenia, wiele zosta∏o
podj´tych dzia∏aƒ, które Êwiadczà
o z∏ej woli, ale takie jest królestwo z te-
go Êwiata. Natomiast Królestwo Bo˝e,
które Jezus zapoczàtkowa∏ tu na ziemi
ma swoje wype∏nienie w przysz∏ym
Êwiecie. Niech wi´c ka˝dy z nas wejrzy
w siebie i rozpozna siebie i innych ja-
ko braci i siostry tego samego Pa-
na i Zbawcy Jezusa Chrystusa, który
przyszed∏ zbawiç to, co zgin´∏o.
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P
rzy tej okazji, wielu z Paƒ-
stwa interesowa∏o si´ hi-
storià tego obiektu. Dlate-
go w tym artykule posta-
ram si´ jeszcze bardziej

przybli˝yç ten obiekt i jego funda-
torów – rodzin´ Kamieƒskich. Nie-
którzy z Paƒstwa, na szcz´Êcie nie-
wielu zarzuca∏o mi, ˝e „wszystko
poplàta∏em”. Otó˝ moi drodzy Czy-
telnicy, jak ju˝ wiele razy podkreÊla-
∏em moje badania historii Wielisze-
wa opieram na sprawdzonych êró-
d∏ach i tylko takimi si´ pos∏uguj´.
Równie˝ nie jest moim celem wpro-
wadzaç kogokolwiek w b∏àd. Uwierz-
cie mi Paƒstwo, a mo˝e raczej doku-
mentom zgromadzonym w Archi-
wach Paƒstwowych. Chocia˝ zawsze
jestem otwarty na ka˝de nowe infor-
macje, które po zweryfikowaniu
mogà wnieÊç nowà wiedz´ do histo-
rii naszej miejscowoÊci i okolicy.
Kontakt ze mnà jak zawsze ten sam,
zapraszam serdecznie.

Wracajàc do tematu podstawo-
wego artyku∏u, to na podstawie wy-
kazu b´dàcego za∏àcznikiem do kon-
traktu dzier˝awnego z dnia
21 czerwca 1816r. pomi´dzy Marià
Teresà Tyszkiewiczowà – siostrà
zmar∏ego ksi´cia Józefa aTomaszem
Komieƒskim, znajdujàcym si´
w Archiwum G∏ównym Akt Daw-
nych – zespó∏ Archiwum Potockich
z Jab∏onny, sygn. 36, mo˝emy po-
znaç opis dóbr klucza wieliszew-
skiego, który Kamieƒscy najpierw
dzier˝awili a potem nabyli na w∏a-
snoÊç.
W sk∏ad dóbr klucza wieliszewskiego
wchodzi∏y:
a. folwarki

1. Wieliszew z m∏ynem – wiatrakiem
skarbowym
2. Micha∏ów
3. Poniatów z gruntami i ∏àkami oraz
lasem
4. D´be
b. wsie zarabiajàce
1. Wieliszew
2. ¸ajski
3. Skrzeszew
4. Ka∏uszyn
5. D´be
c. kolonie
1. Komornica
2. Topolin
3. Podd´bie
4. Zagroby (czyli cz´Êç dzisiejszego Ze-

grza Po∏udniowego)
Jak równie˝ wytwarzanie i prawo
sprzeda˝y alkoholu czyli propinacja
oraz rybo∏ówstwo w ca∏ym tym klu-
czu i przewóz na Narwi pod D´bem.

Z umowy dzier˝awy dowiadujemy
si´, ˝e Tomasz Kamieƒski przed za-
mieszkaniem w Wieliszewie by∏
obywatelem warszawskim, tzw. uro-
dzonym czyli szlachcicem, zamiesz-
ka∏ym w Warszawie przy ulicy Kra-
kowskie PrzedmieÊcie w domu
pod numerem 451.

Nast´pnie 15 paêdziernika 1829 r.
w∏aÊcicielka klucza wieliszewskiego,
siostra ksi´cia Józefa Poniatowskie-
go – Maria Teresa Tyszkiewiczowa
sprzeda∏a dobra klucza dotychczaso-
wym dzier˝awcom Mariannie i To-
maszowi Kamieƒskim.

Wpis o sprzeda˝y dóbr znajdujà-
cy si´ w ksi´dze hipotecznej i zosta-
je przedstawiony poni˝ej w oryginal-
nym brzmieniu:

Tomasz i Maryanna z Gautierów
Kamieƒscy ma∏˝onkowie prawem

w∏asnoÊci nabytey za summ´ siedm-
kroç sto tysi´cy – 700.000 z∏otych pol-
skich od Maryi Teressy z Xià˝àt Ponia-
towskich Hrabiny Tyszkiewiczowey
wdowy i poprzedniey w∏aÊcicielki po-
d∏ug kontraktu kupna i przeda˝y
w xi´dze wieczystey d: 15o paêdzier-
nika 1829o r. zawartego w skutek
wniosku dnia 28o tego˝ miesiàca i ro-
ku w tey˝e xi´dze uczynionego.

Wciàgni´to stosownie do zatwierdze-
nia ZwierzchnoÊci Hypoteczney Wdztwa
Mazowieckiego z dnia 31o paêdzierni-
ka 1829 roku.

Niestety 5 marca 1832 r. umar∏ To-
masz Kamieƒski herbu Âlepowron.
W aktach parafialnych znajduje si´
zapis jaki uczyni∏ ksiàdz Piotr Chot-
kowski proboszcz parafii wieliszew-
skiej nast´pujàcej treÊci:

Wieliszew. Dzia∏o si´ w Wieliszewie
Dnia dziewiàtego marca tysiàc oÊm-
set trzydziestego drugiego roku o go-
dzinie piàtey po po∏udniu stawili si´
Adam Czarkowski Zast´pca Wóyta
Gminy Wieliszewskiej lat trzydzieÊci
pi´ç i Alexy Zawisza Ekonom Folwar-
ku Wieliszewskiego lat trzydzieÊci
osm liczàc, obydway tu w Wieliszewie
zamieszkali i oÊwiadczyli ˝e w dniu
piàtym bie˝àcego miesiàca o godzinie
piàtey po po∏udniu umar∏ Tomasz Ab-
dank Kamieƒski Dziedzic Dóbr Wie-
liszewskich, tu w Wieliszewie za-
mieszka∏y, lat czterdzieÊci cztery liczà-
cy, syn Marcina i Ma∏gorzaty
z Koz∏oskich ma∏˝onków Kamieƒ-
skich ostatnio zamieszka∏ych w Lip-
niku pod panowaniem Cesarza Au-
stryackiego, zostawiwszy po sobie
owdowia∏à ˚on´ Maryann´ z Gauty-
er. Po przekonaniu si´ naocznie o Zey-
sciu Kamieƒskiego, Akt ten po przeczy-

taniu onego stawajàcym, podpisali
z Nami obydway Êwiadkowie w akcie
wyra˝eni to jest Adam Czarkowski
i Alexy Zawisza.

Grobowiec, zosta∏ wzniesiony
w 1834 r. ku pami´ci zmar∏ego Toma-
sza Abdank Kamieƒskiego w∏aÊci-
ciela majàtku Wieliszew, przez jego
˝on´ Mari´ z domu Gautier.

Sam klucz wieliszewski po Êmier-
ci Tomasza Kamieƒskiego przecho-
dzi∏ walk´ rodzinnà pozosta∏ej wdo-
wy Marii Kamieƒskiej ze swoimi
dzieçmi o prawo w∏asnoÊci. Ostatecz-
nie w∏aÊcicielem zosta∏ jej syn To-
masz Antoni Felix Kamieƒski, któ-
ry okaza∏ si´ s∏abym gospodarzem
i majàtek popada∏ w ruin´.

9 kwietnia 1852 r. dobra klucza
Wieliszew zosta∏y zaj´te, z uwagi
na istniejàce zad∏u˝enie ich w∏aÊci-
ciela m∏odego Tomasza Kamieƒ-
skiego (syna zmar∏ego Tomasza)
i przeznaczone na licytacj´ wyro-
kiem Trybuna∏u Cywilnego Guber-
ni Warszawskiej. Nabywcà ich zosta∏
hrabia August Potocki, który
26 sierpnia 1852r. odsprzeda∏ je
Iwanowi Fiodorowiczowi Paskiewi-
czowi za 154.627 rubli srebrnych.

W drugiej po∏owie 1896r. parafia
wieliszewska zgodnie z obowiàzujà-
cym prawem wystàpi∏a do w∏adz
carskich o dofinansowanie remon-
tu kapitalnego kaplicy – grobowca
rodziny Kamieƒskich na cmentarzu
parafialnym w Wieliszewie. Przed-
stawiony zosta∏ kosztorys remontu
oraz oÊwiadczenie o dochodach pa-
rafii, pochodzàcych z dobrowolnych
sk∏adek, zdeponowanych w war-
szawskim oddziale Banku Narodo-
wego, niewystarczajàcych na pokry-
cie zak∏adanego remontu. Doku-
menty te, poprzez naczelnika
powiatu warszawskiego trafi∏y
do Wydzia∏u Budowlanego War-
szawskiego Rzàdu Gubernialnego
w celu zweryfikowanie i zatwierdze-
nia. Kosztorys po sprawdzeniu zo-
sta∏ zmniejszony i wydane zosta∏o
administratorowi parafii wieliszew-
skiej zezwolenie na przeprowadze-
nie uzasadnionego i potrzebnego re-
montu kaplicy. Prawdopodobnie
w czasie tego remontu zmieniono
dach grobowca, stary bardziej okrà-
g∏y z wie˝yczkà zosta∏ zamieniony
bardziej p∏askim bez wie˝yczki.
Dla zobrazowania uzgodnieƒ i ak-
ceptacji wnioskowanego dofinanso-
wania remontu kaplicy zosta∏y
przedstawione przet∏umaczone z j´-
zyka rosyjskiego teksty wybranych
dokumentów.

Warszawa, 5.07.1896

Ministerstwo Spraw Wewn´trznych
Warszawski Rzàd Gubernialny
Wydzia∏ Administracji
Referat 6
Nr 4807

Do Wydzia∏u Budowlanego
Warszawskiego Rzàdu

Gubernialnego

Naczelnik powiatu warszawskiego
przy raporcie nr 15938 z 29.06. br.
przedstawi∏ do zatwierdzenia plan
i kosztorys na 2168 rubli 40 kopiejek
remontu kapitalnego kaplicy
na cmentarzu parafialnym we wsi
Wieliszew, a tak˝e oÊwiadczenie
w sprawie dochodów, otrzymane
3 marca tego roku, odnoÊnie do pokry-
cia wydatków ze Êrodków parafial-
nych przeznaczonych na budow´,
znajdujàcych si´ na koncie w war-
szawskim oddziale Banku Narodowe-
go, a niewystarczajàcych, pochodzà-
cych z dobrowolnych sk∏adek.
Wspomniany plan w dwóch egzempla-
rzach razem z kosztorysem i zestawie-

niem dochodów Wydzia∏ Administra-
cji ma honor niniejszym przed∏o˝yç
w Wydziale Budowlanym w celu
sprawdzenia pod wzgl´dem technicz-
nym i zatwierdzenia w obowiàzujà-
cym porzàdku.

Radca /podpis nieczytelny/
Referent /podpis nieczytelny/

Ostatecznie Warszawski Rzàd Gu-
bernialny wyda∏ pozwolenie wieli-
szewskiemu, rzymskokatolickiemu
nadzorowi koÊcielnemu na przepro-
wadzenie remontu kaplicy cmentar-
nej wed∏ug kosztorysu na kwo-
t´ 1996 rubli 08 kopiejek.

Warszawa, 18.11.1896

Ministerstwo Spraw Wewn´trznych
Warszawski Rzàd Gubernialny
Wydzia∏ Administracji
Referat 6
Nr 7879

Do Wydzia∏u Budowlanego
Warszawskiego Rzàdu

Gubernialnego

Postanowieniem Rzàdu Gubernial-
nego z 7.11.br. wydano pozwolenie
wieliszewskiemu rzymskokatolickie-
mu nadzorowi koÊcielnemu na prze-
prowadzenie remontu kaplicy cmen-
tarnej we wsi Wieliszew powiatu
warszawskiego wed∏ug kosztorysu
na kwot´ 1996 rubli 08 kopiejek.
O tym Wydzia∏ Administracji ma ho-
nor powiadomiç Wydzia∏ Budowlany
w odniesieniu do opinii z 26.10.br.
nr 5734 w celu ustanowienia nadzo-
ru nad robotami pod wzgl´dem tech-
niczno-policyjnym.

Radca /podpis nieczytelny/
Referent /podpis nieczytelny/

Grobowiec to klasycystyczna bu-
dowla, murowana z ceg∏y, otynkowa-
na. Na planie szeÊcioboku z szeÊcio-
bocznà kryptà w podziemiu. Wn´-
trze ze sklepieniem kolebkowym
z lunetami, wspartym poÊrodku
na szeÊciobocznym filarze. Krypta
pierwotnie sklepiona pozornà p∏a-
skà kopu∏à, obecnie sklepienie jest
zniszczone. Zewnàtrz Êciany roz-
cz∏onkowane Êlepymi arkadami
o profilowanych archiwoltach z klu-
czem, wspartych na naro˝nych,
prze∏amanych pilastrach toskaƒ-
skich; belkowanie z wieƒczàcym
gzymsem kostkowym. Okna za-
mkni´te pó∏koliÊcie w profilowa-
nych obramieniach, na ∏awach
z kostkami. Okienka krypty pó∏ko-
liste w opaskach. Portal uj´ty parà
pilastrów toskaƒskich z belkowa-
niem i trójkàtnym przyczó∏kiem.
Dach pierwotny zmieniony. Obecny
dach namiotowy, blaszany, otoczony
blaszanà balustradkà nad murkiem
attykowym, na którym od frontu da-
ta budowy; na dachu szeÊcioboczny
obelisk z a˝urowym ̋ elaznym krzy-
˝em. – Tablice epitafijne z bia∏ego
marmuru: 1. Rozalii z Wolskich 1-vo-
to Kopijowskiej, 2-voto Romanow-
skiej, w∏aÊcicielki Olszanki
(zm. 1883); 2, Miecia Kopijowskie-
go (zm. 1902).

W czasie okupacji grobowiec s∏u-
˝y∏ za schronienie miejscowej ludno-
Êci, szczególnie pochodzenia ̋ ydow-
skiego.

Obiekt obj´ty ochronà poprzez
wpis do rejestru zabytków pod
nr 1115/618.

Wszystkim Czytelnikom ˝ycz´
spokoju i odpoczynku oraz zdrowia
w te nadchodzàce Âwi´ta Bo˝ego Na-
rodzenia.

nn kontakt: tel.: 605-721-406

Postanowi∏em wróciç
do naszego
kultowego zabytku,
który wszyscy
chcemy uratowaç
od ruiny
i zniszczenia.
Zapewne wielu
z Czytelników GW
nie skàpi∏o z∏otych
i zasili∏o skarbonki
kwestujàcych, za co
goràco dzi´kuj´
w swoim imieniu
i innych
wolontariuszy,
którzy we
Wszystkich Âwi´tych
prosili o wsparcie
inicjatywy remontu. 

Krzysztof Klimaszewski

Kaplica cmentarna 
– grobowiec rodziny
Kamieƒskich
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Wydarzenia kulturalne

W piàtkowy wieczór,
3 stycznia sala
widowiskowa Urz´du
Gminy Wieliszew po
raz 14. skupiła wokół
siebie entuzjastów
dobrej rozrywki,
którzy tym razem
mogli podziwiaç talent
kabaretu „Jurki”. 

ŁŁuukkaasszz  ZZiieemmaakk

Grupa wyst´puje w sk∏adzie:
Agnieszka Litwin-Sobaƒ-
ska,Wojtek Kamiƒski, Prze-

mys∏aw ˚ejmo, Bart∏omiej Lew-
czuk. Kabaret Jurki powsta∏
przed 16 laty w Zielonej Górze.
W ciàgu tego czasu zdoby∏ liczne
nagrody i wyró˝nienia, z których
najcenniejsze jest nies∏abnàce
uznanie i podziw wiernej publicz-
noÊci.

Oglàdajàc artystów w akcji mo-
gliÊmy si´ mi´dzy innymi przeko-
naç, ˝e odchudzanie to nie jest pro-
sta sprawa, zw∏aszcza gdy nocà ku-
si nas pi´kna dorodna kie∏basa.
Dzi´ki ̋ ywio∏owej relacji pewnej tu-
rystki odkryliÊmy na nowo sens zna-

czenia s∏ów, ˝e podró˝e kszta∏cà. M´-
ska cz´Êç publicznoÊci zapewne
z wielkà uwagà Êledzi∏a poczynania
pewnego rezerwisty, który poÊród
rozlicznych zalet okaza∏ si´ byç „wy-
trawnym poetà”. DowiedzieliÊmy
si´ tak˝e, jak dalece kobieta jest
w stanie „poÊwi´ciç si´”, aby chle-
ba w rodzinie nigdy nie zabrak∏o.
PoznaliÊmy tak˝e nieznane oblicze
pewnej pseudo-inteligenckiej rodzi-
ny, której wzorowego wizerunku nie

by∏y w stanie zachwiaç nawet roba-
czywe buty. Na bis upewniliÊmy si´,
˝e Êwiatem wielkiej polityki rzàdzà
kobiety. Uda∏o nam si´ tak˝e spro-
wadziç tak wielkie uczucie jak mi-
∏oÊç do serii matematycznych wzo-
rów, co w efekcie wcale nie uproÊci-
∏o sprawy.

Czym zaskoczy nas jeszcze wie-
liszewski wieczór z kabaretem,
przekonamy si´ ju˝ wkrótce.

nn  

Jurki na start…

W piàtek, 13 grudnia, w sali koncertowej
GCK w ¸ajskach mieliÊmy okazj´ uczest-
niczyç w III Muzycznych Spotkaniach po-
Êwi´conych Fryderykowi Chopinowi or-
ganizowanych przez ca∏y rok z okazji
200. rocznicy jego urodzin.Tym razem by∏
to koncert z udzia∏em Tomasza Stroynow-
skiego i Kwartetu OPiUM. Szczególnym
goÊciem by∏ znany aktor Jana Nowicki.

Koncert sk∏ada∏ si´ z trzech cz´Êci.
W pierwszej mieliÊmy okazj´ wys∏uchaç:
wiersza Kamila Cypriana Norwida „For-

tepian Chopina”, fragmentów listów Fry-
deryka (w tym o Bachu i Mozarcie)
w przejmujàcej interpretacji aktora Ja-
na Nowickiego, wspaniale ilustrowanych
Walcem cis-mol, Etiudà rewolucyjnà, Mazur-
kiem h-mol, Walcem minutowym, Marszem
˝a∏obnym i Polonezem as-dur w wykonaniu
Tomasza Stroynowskiego.T´ czeÊç koncertu
Jan Nowicki zakoƒczy∏ fragmentem „Czar-
nych kwiatów” (zapiski o ˝a∏obnym lub ne-
krologicznym charakterze opisujàce spotka-
nia i rozmowy z Chopinem) i „Nekrologiem”.

W drugiej cz´Êci koncertu Kwartet
OPIUM w sk∏adzie: Dawid Lubowicz
– I skrzypce, Anna Szaliƒska
– II skrzypce, Magdalena Ma∏ecka – al-
tówka, Olga ¸osakiewicz-Marcyniak
– wiolonczela wykona∏ utwór uznane-
go kompozytora Macieja Ma∏eckiego
napisany na zamówienie kwartetu
z okazji obchodów 200. rocznicy uro-
dzin Fryderyka Chopina „Sen Fryde-
ryka” by w trzeciej cz´Êci wykonaç
wraz z Tomaszem Stroynow-

skim II Koncert fortepianowy, zwany
po˝egnalnym.

Trzeba przyznaç, ˝e kameralna sala
koncertowa w GCK w ¸ajskach wspa-
niale nadaje si´ na tego typu koncer-
ty. Mi∏a nastrojowa atmosfera sprzyja
zarówno artystom, jak i s∏uchaczom,
i sk∏ada si´ na nietuzinkowe wydarze-
nia muzyczne, co potwierdzili s∏uchacze
nagradzajàc wszystkich artystów rz´si-
stymi oklaskami.

nn    PS/GB

Po˝egnanie Roku Chopinowskiego w ¸ajskach 

SAMODZIELNY ZESPO¸ PUBLICZNYCH ZAK¸ADÓW OPIEKI ZDROWOTNEJ
w Wieliszewie, ul. Modliƒska 1 tel.022 7822455, e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl
ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE tel.: 22 782 24 55
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–18 

• lekarz rodzinny, pediatra – Ewa Olczak – Wróblewska
• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz – Pacuska
• lekarz internista – Jaros∏aw Bala
• lekarz radiolog – Jacek Stefan Król
Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. w godz. 8–18

• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna Gra˝yna Kwiatkowska 
• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska 

wizyty domowe zg∏aszane osobiÊcie lub telefonicznie
Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 14–18

Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu po zg∏oszeniu

urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ W SKRZESZEWIE
ul. Nowodworska 57, tel. 22 782 30 26
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–14

• lekarz rodzinny – Ewa Olczak-Wróblewska
• lekarz pediatra – Jadwiga Szymaƒska-Jastrz´bska
• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz-Pacuska
Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. w godz. 8– 13

• piel´gniarka Êrodowiskowo – rodzinna Jadwiga Szafraƒska

Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 9 – 11

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W JANÓWKU ul. Dworcowa 1,
tel. 22 775 52 25
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. 

w godz. 8–14

• lekarz pediatra – Zuzanna
Adamkiewicz-Pacuska
• lekarz rodzinny,pediatra 
– Ewa Olczak-Wróblewska
Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. 

w godz. 8–14.30

• piel´gniarka rodzinna Ewa Romatowska

Punkt szczepieƒ wt. w godz. 10 –14

• Pacjenci z ZOZ-ów Janówek i Skrzeszew po godz. 14 
winni zgłaszaç si´ do ZOZ-u w Wieliszewie

• Soboty niedziele i Êwi´ta – Nocna Pomoc Lekarska
w Legionowie i Nowym Dworze Mazowieckim

• Konsultacje specjalistyczne: kardiologiczne,
laryngologiczne, urologiczne raz w miesiàcu w ZOZ
Skrzeszew

• Konsultacje: pulmonologiczne, okulistyczne, badania
spirometryczne wg potrzeb

• Gabinet ginekologiczny w ZOZ Skrzeszew pon. od godz. 15
• lekarz ginekolog – poło˝nik Sławomir Chaberek
• Opieka profilaktyczna w Szkołach Podstawowych

i Gimnazjach w umawianych terminach
• Działania edukacyjne w formie wizualnej i pogadanek
• Profilaktyka próchnicy – fluoryzacja
• Promocja Zdrowia z zakresu Profilaktyki Chorób 
• Nowotworowych zawierana ze Starostwem Powiatowym

w Legionowie 
Punkt Porad Psychologicznych
ZOZ Janówek wt. w godz. 8.30 – 11
ZOZ Wieliszew wt. w godz. 11 – 14.30

Nowicki, Stroynowski, Opium, Chopin...

GoÊç specjalny – Jan Nowicki
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Wydarzenia

Podczas pobytu grupy mi´dzyna-
wowej Przedszkole Nr 1 w Wieli-
szewie nawiàza∏o kontakty z pla-
cówkami edukacyjnymi w Euro-
pie.Teraz wspó∏praca w programie
Comenius jest kontynuowana i roz-
budowywana. Na bie˝àco do pozo-
sta∏ych partnerów wysy∏ane sà
informacje, co dzieje si´ w Przed-
szkolu.

Zdj´cia z imprezy andrzejkowej
oraz z malowania Êwiàtecznych
bombek zosta∏y wys∏ane do przed-

szkoli zrzeszonych w Comeniusie,
tak jak informacja o polskich
zwyczajach Êwiàtecznych, przygo-
towana wspólnie przez Dyrektor
Ann´ Budniak i Referat Informa-
cji i Promocji. Zosta∏y wys∏ane
równie˝ zdj´cia z zaj´ç plastycz-
nych oraz fotografie dzieci, które
uczestniczy∏y w przedstawieniu
w listopadzie. Na proÊb´ koordyna-
tor projektu z Cypru Androniki
Kanar przygotowana jest informa-
cja o Fryderyku Chopinie. nn PS

Po wizycie pedagogów wspó∏praca w programie Comenius
jest kontynuowana.

Europejskie przedszkole

* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim planem taryfowym.Wys∏anie wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl

Chcesz otrzymywaç sms z informacjami O IMPREZACH KULTURALNYCH 
I SPORTOWYCH? WyÊlij sms* o treÊci tak.wl05wk na numer 661 000 112

˚y∏ sobie kiedyÊ szewc
o imieniu Wielimod, uczy∏
si´ u starego mistrza. Pew-

nego razu postanowi∏ wyruszyç
w Êwiat. ˚egnaj mistrzu! -Pocze-
kaj mam dla ciebie prezent. Oto
magiczne narz´dzia. Korzystaj
z nich rozsàdnie i u˝ywaj w wy-
jàtkowych sytuacjach. Dzi´ki
nim b´dziesz móg∏ wykonywaç
buty, których nikt nie b´dzie
chcia∏ ju˝ zdjàç. I jeszcze je¬dno.
Nad butami z tej skóry ma kon-
trol´ tylko ten, kto je zrobi∏. Wy-

DziÊ prezentujemy fragmenty pracy kolejnego laureata konkursu „Legenda
o Gminie Wieliszew”. Wyró˝nienie w kategorii klas IV – VI zajà∏ uczeƒ Szko∏y
Podstawowej imienia Tadeusza KoÊciuszki w Wieliszewie.

konujà wszystko, co ich twórca ze-
chce. Dzi´kuj´ mistrzu! Kiedy tak
maszerowa∏, zauwa˝y∏ grupk´ lu-
dzi, którzy p∏akali. Co wam si´
sta∏o.W tamtej wie˝y jest za-
mkni´ta ksi´˝niczka, której pil-
nuje z∏y czarnoksi´˝nik. Zakocha∏
si´ w ksi´˝niczce i postanowi∏ jà
poÊlubiç. Jednak ona si´ nie zgo-
dzi∏a, wi´c zamknà∏ jà w wie˝y.
Og∏osi∏ równie˝, ˝e jeÊli znajdzie
si´ szewc, który zrobi mu z∏ote la-
tajàce trzewiki to jà wypuÊci. Po-
dejm´ si´ tego zadania, tylko b´-
dziesz mi musia∏ pomoc kowal.
Moj syn jest kowalem, Zatem za-
nieÊ mu te z∏ote talary i powiedz,

aby rozbi∏ je na proszek i wsypa∏
do worka. Posypiesz nim pewnie
buty. Nazajutrz Wielimod ruszy∏
ku zamkowi. Witaj, panie Witaj,
m∏odzieƒcze. MyÊl´, i˝ mnie uda
si´ uda wykonaç to zadanie.
Masz czas do zachodu s∏oƒca, je-
Êli nie zdà˝ysz, ty w trzewiki si´
zamienisz. Wielimod nawet nie
zauwa˝y∏ dzieƒ tak szybko minà∏.
Kiedy czarnoksi´˝nik ubra∏ tylko
buty szewc krzyknà∏: Leçcie bu-
ty, leçcie nad Narwie i tam utop-
cie tego ∏otra. Chwil´ póêniej
szewc znajdowa∏ si´ ju˝ w wie˝y
przy ksi´˝niczce. Witaj dzielny
szewcze.. Mam tylko jednà proÊ-

b´. Niedaleko stàd jest pi´kny
kawa∏ek ˝yznej ziemi nad brze-
giem rzeki Narwi. Czy móg∏bym
tam si´ osiedliç?. Ksi´˝niczka zgo-
dzi∏a si´. Wkrótce powsta∏a osa-
da szewców, którà ludzie Wielisze-
wem nazwali. nn

Zaczarowane trzewiki
Piotr Niecikowski 

Serca w naszym Urz´dzie Gminy bi-
jà bardzo mocno – uda∏o nam si´
w tym roku zebraç wspólnie 1540 z∏.
Dzi´kujemy bardzo serdecznie
wszystkim, którzy chocia˝ z∏otówk´
wrzucili do naszych puszek.Wielkie
podzi´kowania sk∏adamy tak˝e pra-
cownikom Gminnego OÊrodka Po-
mocy Spo∏ecznej, Komisariatu Poli-
cji w Wieliszewie, paniom z Banku
Spó∏dzielczego i Poczty oraz z gmin-
nego Przedszkola nr 1, a dzieciom
dzi´kujemy za pi´kne Êpiewanie ko-
l´d! Dzi´kujemy te˝ uczniom i ich

rodzicom oraz dyrekcji a tak˝e pra-
cownikom naszej szko∏y. JesteÊmy
ogromnie wdzi´czni za wszystkie
hojne dary. Ogromne podzi´kowa-
nia kierujemy równie˝ do ksi´dza
proboszcza Grzegorza Kucharskiego,
w∏adz Gminy Wieliszew i kierownic-
twa wszystkich odwiedzanych przez
nas instytucji! ˚yczymy Wam, dro-
dzy darczyƒcy, pi´knych i ciep∏ych
Âwiàt i niech Wam nadchodzàcy
Rok 2011 przyniesie same najlepsze
wydarzenia. Szcz´Êç Wam Bo˝e!

nn Organizatorzy

Goràce serca bijà w nas…

Jak co roku m∏odzie˝ samorzàdowa z Zespo∏u Szkó∏
Ponadgimnazjalnych w Komornicy (dawne TGW D´be) podj´∏a
akcj´ zainicjowanà przed wielu laty przed pedagoga szkolnego
– Ma∏gorzat´ CzeÊniowskà „Oto znów rozgrzaliÊmy
do czerwonoÊci nasze Goràce Serca, aby zebraç fundusze
na paczki Êwiàteczne dla najubo˝szych uczniów i ich rodzin”.  

W naszej dru˝ynie reprezentujàcej
nie tylko Zespó∏ „Promyki”, ale i ca-
∏à Gmin´ Wieliszew, znalaz∏y si´: Ka-
sia Ostropolska, Monika Nalewajek,
Eliza i Marlena Klein oraz jedyny
rodzynek w tym gronie Mateusz
Pontek. Zespo∏y jeszcze przed rywa-
lizacja ustali∏y, ze w finale wystàpi
jednoosobowa reprezentacja ka˝de-
go zespo∏u.

Rywalizacja by∏a bardzo zaci´ta.
Warto podkreÊliç, ˝e wynik tej rywa-
lizacji nie by∏ najwa˝niejszy, bo-

wiem ca∏y dochód z programu prze-
kazany zosta∏ na cele charytatywne
wzbogacajàc konto jednego z oÊrod-
ków szkolno-wychowawczych.

Program nagrywany by∏ w okre-
sie przedÊwiàtecznym, dlatego
cz∏onkowie Zespo∏u zarówno prowa-
dzàcemu Karolowi Strasburgerowi
jak i swoim przeciwnikom wr´czyli
upominki Êwiàteczne.

Program zosta∏ wyemitowany
w Telewizji Polskiej w niedziel´,
19 grudnia, o godz. 14.00. nn DS

„Promyki” w „Familiadzie”

Âwi´ty Miko∏aj rozdawa∏ prezenty

Zespó∏ Taƒca Ludowego „Promyki” zosta∏ zaproszony przez
zaprzyjaêniony zespó∏ „KURPIANKA” z Kadzid∏a
do udzia∏u w „Familiadzie”.

Miko∏ajki rozpocz´∏y si´ przestawie-
niem, podczas którego Czarodziej bu-
dzàc si´ nagle w przedszkolu próbowa∏
odgadnàç, gdzie si´ znajduje i czy ju˝
sà „Miko∏ajki”. Poprosi∏ dzieci oraz

bia∏e wró˝ki o wsparcie przy przywo-
∏ywaniu Âwi´tego Miko∏aja Êpiewem.
Ten pojawi∏ si´ wchodzàc przez okno
i rozda∏ wszystkim dzieciom prezen-
ty, witany ogromnymi brawami. nn PS

Pi´knym przedstawieniem Przedszkole Nr 1 obchodzi∏o
„Miko∏ajki”. Prezenty rozdawa∏ sam Âwi´ty Miko∏aj.

Serdecznie dzi´kuj´ za okazane mi
poparcie w wyborach
samorzàdowych. Obiecuj´ godnie
reprezentowaç funkcj´ radnej
na rzecz mieszkaƒców.
Z okazji Âwiàt Bo˝ego Narodzenia
˝ycz´ mieszkaƒcom Gminy Âwiàt
wype∏nionych radoÊcià i mi∏oÊcià,
niosàcych spokój i odpoczynek oraz
Nowego Roku spe∏niajàcego
wszelkie marzenia, pe∏nego
pomyÊlnoÊci i szcz´Êcia.

GRA˚YNA KWIATKOWSKA

Serdecznie dzi´kujemy mieszkaƒcom
¸ajsk za udzia∏ w wyborach
a szczególnie tym wszystkim którzy
oddali na nas g∏os. MyÊlimy, ˝e razem
b´dziemy podnosiç jakoÊç naszego
˝ycia.
Z okazji zbli˝ajàcych si´ Âwiàt
Bo˝ego Narodzenia ˝yczymy
mieszkaƒcom ¸ajsk spokojnych,
rodzinnych oraz radosnych Âwiàt
oraz spe∏nienia wszystkich marzeƒ
w nadchodzàcym nowym roku.

ARTUR MI¢TEK, JAN SO¸TYS

Dzi´kuj´ mieszkaƒcom za udzia∏
w wyborach a szczególnie tym którzy
oddali na mnie swoje g∏osy. Tak du˝e
poparcie zobowiàzuje i jest te˝
wyrazem uznania dla mojej
dzia∏alnoÊci w samorzàdzie. Jeszcze
raz bardzo dzi´kuj´ i z okazji
zbli˝ajàcych si´ Âwiàt Bo˝ego
Narodzenia sk∏adam
najserdeczniejsze ˝yczenia i ˝ycz´
wszystkiego najlepszego w Nowym
Roku.

ANDRZEJ SNOPEK

Mieszkaƒcom mego okr´gu
wyborczego sk∏adam serdeczne
podzi´kowania za to, ˝e wybraliÊcie
mnie Paƒstwo na swego
przedstawiciela do Rady Gminy
Wieliszew. Wszystkim ˝ycz´
Weso∏ych Âwiàt Bo˝ego Narodzenia
oraz Szcz´Êliwego Nowego Roku.

GRZEGORZ ZBROCH

Serdecznie dzi´kuj´ wszystkim
mieszkaƒcom Olszewnicy Starej,
którzy wzi´li udzia∏ w wyborach
samorzàdowych 2010,
a w szczególnoÊci tym, którzy oddali
swój g∏os na mojà osob´.

Z wyrazami szacunku 
JANUSZ CIEÂLI¡SKI

Niech radoÊç i pokój Âwiàt Bo˝ego
Narodzenia towarzyszy Wam przez
ca∏y Nowy Rok. ˚ycz´ Wam, aby by∏
to rok szcz´Êliwy w osobiste
doznania i spe∏ni∏ zamierzenia
i dà˝enia zawodowe oraz by
przyniós∏ wiele satysfakcji
z w∏asnych dokonaƒ.

JANUSZ CIEÂLI¡SKI

Serdecznie dzi´kuj´ moim Wyborcom
za obdarowanie mnie zaufaniem
i powierzenie mi zaszczytu pe∏nienia
mandatu Radnego Gminy Wieliszew.
B´d´ Paƒstwa reprezentowa∏ zgodnie
z moim programem wyborczym
zaakceptowanym przez Paƒstwa.

Z wyrazami szacunku
JACEK MAREK KUCI¡SKI

Podzi´kowania i ˝yczenia 

PODZI¢KOWANIA

CZŁONKOWIE KWW GMINA TO LUDZIE
dzi´kujà wszystkim swoim wyborcom za poparcie w wyborach
samorzàdowych!
Dzi´ki Waszemu poparciu dwóch naszych kandydatów:
ŁUKASZ MI¢TEK i MARCIN FABISIAK otrzymało mandat
Radnego Gminy Wieliszew. 
Razem otrzymaliÊmy 1804 głosy! To Êwietny wynik i dobry
prognostyk na przyszłoÊç!

fo
t.

PS

fo
t.

PS

Wró˝by andrzejkowe
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AktualnoÊci

Przychodzi czas na podsumowanie
pewnego minionego okresu, co by∏o
za∏atwione i wykonane dobrze, a cze-
go nie uda∏o si´ zrobiç. Znane by∏y
przyczyny naszych przenosin, a g∏ów-
na z nich by∏a ekonomiczna. Bo
w gminie Niepor´t byliÊmy so∏ec-
twem najbardziej dochodowym, je˝e-
li chodzi o wk∏ad do bud˝etu gminy,
a otrzymywaliÊmy w postaci inwesty-
cji infrastrukturalnych i innych
Êwiadczeƒ bardzo niewiele w porów-
naniu do innych so∏ectw.

Ka˝da zmiana przynale˝noÊci ad-
ministracyjnej wià˝e si´ z k∏opotami,
tak te˝ jest i w tym przypadku. Gdy-
by procedura zmiany administracyj-
nej przebiega∏a normalnie, miesz-
kaƒcy nie odczuwaliby ucià˝liwoÊci
z tym zwiàzanych. Lecz w∏adze Nie-
por´tu postanowi∏y utrudniaç nam
˝ycie i w „mÊciwy” sposób utrudnia-
jà (pomimo pozytywnej dla nas de-
cyzji Premiera RP) przekazanie mie-
nia komunalnego, zatrzymujàc jego
cz´Êç, jako swojà w∏asnoÊç. Sprawa
nadal tkwi w sàdach i trudno okre-
Êliç kiedy zostanie rozstrzygni´ta.

Pomimo jednak tych trudnoÊci,
w gminie Wieliszew spotkaliÊmy si´
z dobrym przyj´ciem, zarówno w∏adz
jak i mieszkaƒców. Efektem tego jest
to, ˝e uda∏o si´ za∏atwiç wiele spraw
drobnych, ale niezb´dnych. Sà to ta-
kie sprawy jak: asfalt i oÊwietlenie
na ul. D∏ugiej, chodnik na Kanale
Bródnowskim, przejazd kolejowy,
remont Êwietlicy, lepsza dba∏oÊç
o stan dróg i utrzymanie porzàdku.
Jednak najwi´kszà inwestycjà, jaka
zosta∏a ju˝ rozpocz´ta, to budowa ka-
nalizacji. Wykonano ju˝ pierwszy
etap, a nast´pne b´dà realizowane
stopniowo w ramach pozyskiwanych
Êrodków. Sà przygotowywane projek-
ty kanalizacji na ul. Nowodworskà
i przyleg∏e. Jest równie˝ przygotowy-
wana koncepcja skanalizowania
wschodniej cz´Êci Micha∏owa-Regi-
nowa (rejon ul.Warszawskiej).

Je˝eli ktoÊ powie, ˝e mo˝na by∏o
przez trzy lata osiàgnàç wi´cej, mo-

˝e b´dzie mia∏ racj´, bo zawsze mo˝-
na tak powiedzieç, lecz w praktyce
liczy si´ to co uda∏o si´ wykonaç. Bio-
ràc pod uwag´, ˝e gmina posiada
jeszcze trzynaÊcie so∏ectw, te˝ ocze-
kujàcych tego samego co nasze, my-
Êl´, ˝e nasze so∏ectwo nie jest na sza-
rym koƒcu pod wzgl´dem wykona-
nych zadaƒ przez gmin´, jak to
cz´sto bywa∏o w poprzedniej gminie.
OczywiÊcie, nic nie dzieje si´ samo
i nie spada z nieba. Efekty zawsze sà
czyjàÊ zas∏ugà, a w tym przypadku
naszych ludzi, którzy wskazujà na po-
trzeby spo∏eczne i o nie walczà, na fo-
rum rady gminy, u wójta i dalej w po-
wiecie, u wojewody i ró˝nych insty-
tucjach. Tymi ludêmi sà wybierani
przez nas radni, so∏tys i rada so∏ec-
ka, dlatego jest bardzo wa˝nà spra-
wà, kogo wybieramy.

Po tych trzech latach w nowej gmi-
nie, analizujàc wszystkie za i przeciw,
jest bardzo ∏atwo stwierdziç, ˝e do-
konaliÊmy w∏aÊciwego wyboru histo-
rycznego i mamy dobre perspektywy
na przysz∏oÊç, a reszta zale˝y od nas.
Tak si´ z∏o˝y∏o, ˝e trzecia rocznica
w gminie Wieliszew zbieg∏a si´ z wy-
borami samorzàdowymi i po wielkich
emocjach (kandydatów by∏o wielu)
zosta∏ wy∏oniony nowy samorzàd
gminny. U nas w Micha∏owie-Regino-
wie nic si´ nie zmieni∏o, zostali wy-
brani ci sami radni: Edwin Zezoƒ
i Sylwester Przybysz. Âwiadczy to, ˝e
si´ sprawdzili w dzia∏aniu.

Jednak du˝à niespodziank´ spra-
wi∏ nam nowy m∏ody wójt Pawe∏
Kownacki, wygrywajàc w drugiej tu-
rze z legendà tej gminy Edwardem
Trojanowskim.Ws∏uchujàc si´ w ko-
mentarze po tym wydarzeniu mo˝-
na wyciàgnàç wniosek, ˝e wyborcy
w pewnej przewadze postawili
na m∏odoÊç, post´p i nowe zmiany
w dzia∏aniu. Z tego rozumowania wy-
nika, ˝e nowy wójt b´dzie mia∏ trud-
ne zadanie, ˝eby sprostaç tym wyma-
ganiom spo∏ecznym, a efekty dzia∏a-
nia b´dziemy oceniaç za cztery lata.

nn Mieczys∏aw Berdowski 

Jak ten czas szybko biegnie... Niedawno, wydaje si´,
˝e to wczoraj, uroczyÊcie w nowy rok 2008,
˝egnaliÊmy gmin´ Niepor´t, a witaliÊmy gmin´
Wieliszew, przy fajerwerkach i licznej publicznoÊci.

To ju˝ trzy lata...

W wyborach
do Rady Gminy
Wieliszew
poszczególne
komitety wyborcze
zgłosiły
76 kandydatów.
Rada Gminy
na mocy uchwały
nr 391 z dnia
15 czerwca 2010 r.
w sprawie podziału
Gminy na okr´gi
wyborcze utworzyła
7 okr´gów
wyborczych,
w których
wybieraliÊmy
15 radnych. 

BBaarrtteekk  TTrrzzaasskkoommaa

Naterenie naszej Gminy
uprawnionych do g∏oso-
wania by∏o 8 668 osób.

W wyborach wzi´∏o udzia∏
5 101 osób, dzi´ki czemu fre-
kwencja wynios∏a 58,85%. Przed-
stawiamy wyniki w poszczegól-
nych okr´gach.
• Okr´g wyborczy nr 1. Janó-

wek I, Góra, Krubin. Mieszkaƒ-
cy wybierali dwóch radnych
spoÊród 10 kandydatów. W wy-
niku wyborów radnymi Rady
Gminy Wieliszew zostali GRZE-
GORZ BIE¡KOWSKI z wyni-
kiem 249 g∏osów oraz MARCIN

FABISIAK, który uzyska∏ 227 g∏o-
sów.

• Okr´g wyborczy nr 2 Olszewni-
ca Stara. Do Rady Gminy spo-
Êród 5 kandydatów radny Rady
Gminy zosta∏ JANUSZ CIEÂLI¡SKI

z wynikiem 177 g∏osów.
• Okr´g wyborczy nr 3 Ka∏uszyn,

Olszewnica Nowa. SpoÊród
5 kandydatów mieszkaƒcy wy-
brali GRZEGORZA ZBROCHA, któ-
ry uzyska∏ 114 g∏osów.

• Okr´g wyborczy nr 4 Skrzeszew,
Sikory, Topolina, Podd´bie,
Komornica. W tym okr´gu kan-
dydowa∏o 11 radnych. Zwyci´˝y-

∏a MAGDALENA DONAT otrzymu-
jàc 197 g∏osów oraz S¸AWOMIR WOJ-
CIECHOWSKI z liczbà 171 g∏osów.

• Okr´g wyborczy nr 5 Wieliszew.
W tym okr´gu do wyborów
startowa∏a najwi´ksza iloÊç
kandydatów. W wyniku g∏oso-
wania spoÊród 29 kandydatów
zwyci´˝yli: GRA˚YNA KWIATKOW-
SKA 701 g∏osów, ANDRZEJ SNO-
PEK 450 g∏osów, JACEK KUCI¡-
SKI 429 g∏osów, JÓZEF BORZEW-
SKI 317 g∏osów, ¸UKASZ

MI¢TEK 309 g∏osów.
• Okr´g wyborczy nr 6 ¸ajski.

Mieszkaƒcy mieli do wyboru
10 kandydatów. Zwyci´˝yli: JAN

SO ŢYS z wynikiem 301 g∏osów
oraz ARTUR MI¢TEK z wyni-
kiem 249 g∏osów.

• Okr´g wyborczy nr 7 Micha∏ów-
-Reginów. W tej miejscowoÊci
kandydowa∏o 6 osób.W wyniku
wyborów zwyci´˝yli: EDWIN ZE-
ZO¡ z wynikiem 393 g∏osów
oraz SYLWESTER PRZYBYSZ z wy-
nikiem 238 g∏osów.

Wszystkim radnym VI kadencji
serdecznie gratulujemy. Na 8 stro-
nie Gazety Wieliszewskiej przed-
stawiliÊmy Paƒstwu sylwetki rad-
nych. nn  

Wyniki Wyborów do Rady Powiatu Legionowskiego
W wyborach samorzàdowych, któ-
re odby∏y si´ 21 listopada 2010,
do Rady Powiatu Legionowskie-
go pi´cioprocentowy próg wybor-
czy przekroczy∏o szeÊç komitetów.
21 mandatów w radzie powiatu
zosta∏o podzielonych pomi´dzy
pi´ç komitetów, które uzyska∏y
nast´pujàce wyniki:

1. lista nr 4 KW Platforma 
Obywatelska RP 

– 15635 g∏osy
2. lista nr 5 KW Prawo 

i SprawiedliwoÊç 
– 6046 g∏osów

3. lista nr 20 KWW Wspólnota 
Lokalna – 3354 g∏osy

4. lista nr 21 KW Porozumienie
Samorzàdowe – 8737 g∏osów

5. lista nr 22 KWW Nasze Miasto
Nasze Sprawy – 2365 g∏osów.

Okr´g wyborczy nr. 3 do Rady Po-
wiatu Gmina Wieliszew razem two-
rzy z Gminà Jab∏onna. Z naszego
okr´gu spoÊród oddanych g∏osów
wybieraliÊmy pi´ciu radnych. Licz-
ba wyborców wynosi∏a 20 468 osób.

Do Rady Powiatu Legionowskiego
z okr´gu nr. 3 weszli:

Pawe∏ Andrzej Kownacki
(KW Platforma 
Obywatelska RP) 1649 g∏osów
Pawe∏ Kownacki zrzek∏ si´ mandatu
radnego poniewa˝ wygra∏
w wyborach na stanowisko Wójta
Gminy Wieliszew.
Jego miejsce zajà∏

Andrzej Szczodrowski 
(KW Platforma Obywatelska
RP) z wynikiem 414 g∏osów.
Edward Tadeusz Trojanowski 
(KW Porozumienie
Samorzàdowe) 1127 g∏osów

S∏awomir Kwiatkowski
(KW Prawo i SprawiedliwoÊç)

806 g∏osów
Igor Micha∏ Krajnow 
(KW Platforma 
Obywatelska RP) 449 g∏osów 
Miros∏aw Henryk Kado
(KW Platforma 
Obywatelska RP) 448 g∏osów

SpoÊród startujàcych
kandydatów do rady
w latach 2010 – 2014 w innych
okr´gach zostali wybrani:

Matylda Barbara Durka
(KW Platforma 
Obywatelska RP) – 337 g∏osów
Iwona Anna Górska
(KW Porozumienie
Samorzàdowe) – 341 g∏osów
Jan Stanis∏aw Grabiec 
(KW Platforma 
Obywatelska RP) – 2319 g∏osów
Waldemar Jan Jaroƒ
(KW Porozumienie
Samorzàdowe) – 739 g∏osów
Wies∏aw Jerzy Karnasiewicz
(KWW Nasze Miasto 
Nasze Sprawy) – 449 g∏osów 
Janusz Kubicki
(KW Platforma 
Obywatelska RP) – 436 g∏osów
Marek Jan Mazur
(KW Platforma 
Obywatelska RP) – 334 g∏osy

S∏awomir Ireneusz Osiwa∏a
(KW Platforma 
Obywatelska RP) – 524 g∏osy
Ewa P∏aciszewska (KW Prawo 
i SprawiedliwoÊç) – 760 g∏osów
Piotr Marek P∏aciszewski
(KW Prawo i SprawiedliwoÊç) 

– 699 g∏osów
Piotr Miros∏aw Powa∏a
(KWW Wspólnota 
Lokalna) – 684 g∏osy
Szymon Lech Rosiak
(KW Porozumienie
Samorzàdowe) – 419 g∏osów
Roman Smogorzewski
(KW Platforma Obywatelska RP) 
– 3026 g∏osów
(Roman Smogorzewski zrzek∏ si´
mandatu poniewa˝ wygra∏ wybory
na Prezydenta Miasta Legionowo.
Jego miejsce zajà∏ 
Andrzej Kicman KW Platforma
Obywatelska RP, 203 g∏osów)
Jacek Emil Szczepaƒski
(KW Platforma Obywatelska RP)

– 437 g∏osów
Bogus∏awa Tomasik
(KW Porozumienie
Samorzàdowe) – 419 g∏osów
Olga Wierzbicka (KW Platforma 
Obywatelska RP) – 976 g∏osów.

W kolejnym wydaniu Gazety Wieli-
szewskiej przedstawimy Paƒstwu
wywiady z Radnymi Powiatu Legio-
nowskiego z naszego okr´gu wybor-
czego nr 3 nn Bartek Trzaskoma

Wyniki wyborów 
do Rady Gminy
Wieliszew

ze starego albumu

Na ∏amach ostatniego numeru Ga-
zety Wieliszewskiej w cyklu Ze sta-
rego albumu zamieÊciliÊmy zdj´cie
przedstawiajàce nieznajomà miesz-
kank´ Wieliszewa w towarzystwie
Romana Jasiƒskiego z Niepor´tu
na granicy Generalnej Guberni
w Zegrzu P∏d. z uprzejmà proÊbà
o pomoc w zindentyfikowaniu nie-
znajomej Wieliszewianki. Jak za-
wsze mo˝na na Paƒstwa liczyç.
Tym razem Pan Andrzej Olechow-
ski poÊpieszy∏ z pomocà. Dowiedzia∏
si´ od swojego teÊcia Pana Roma-
na Jasiƒskiego, i˝ zdj´cie przedsta-

wia Celin´ Mi´tek z Wieliszewa
(prawdopodobnie póêniej z m´˝a
Kado, mieszkanka ¸ajsk?) oraz
wspomnianego ju˝ Pana Roma-
na na granicy mi´dzy Generalnà
Gubernià i III Rzeszà w Zegrzu P∏d,
rok 1941. M∏odzie˝ z okolicznych
miejscowoÊci przychodzi∏a tam
do znajdujàcej si´ w pobli˝u tzw.
taƒcbudy na potaƒcówki. Zrobie-
nie wspólnej fotografii zapropono-
wa∏a Celina jak wspomina dzisiaj
Pan Roman. Powiedzia∏a „Chodê
b´dzie pamiàtka”. Do zdj´cia
na granicy ustawi∏o si´ tylko nas
dwoje, chocia˝ by∏a nas tam wte-
dy gromadka. Jednak pozostali ba-
li si´, ˝e Niemcy zacznà strzelaç.
MyÊmy podeszli pod samà barier´
aby to zaznaczyç. „Taƒcbuda” by-
∏a nieco dalej, zaraz za piekarnià,
która do dziÊ znajduje si´ w Zegrzu
P∏d, przed samym mostem po pra-
wej stronie. Póêniej tam zaprzesta-
no organizowania potaƒcówek bo
Niemcy rozstrzelali w pobli˝u ˚y-
dów. Rozstrzelano ich obok restau-
racji zi´cia Witkowskiego. Mo˝e
jeszcze ktoÊ z Paƒstwa mo˝e coÊ do-
daç tel. 605-721-406
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Nowi Radni Powiatowi
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Rada Gminy

Radni XI kadencji 

Wybory samorzàdowe ju˝ za nami.
Przedstawiamy sylwetki i zamiary
cz∏onków nowej Rady Gminy Wieliszew.

GRA˚YNA KWIATKOWSKA
Wybrana w miejscowoÊci Wieliszew

Mam 52 lata, jestem
mamà dwójki dzieci
i babcià dwóch cu-
downych wnuków.

Pracuj´ jako piel´-
gniarka rodzinna

i szkolna, ale tematyce medycznej po-
Êwi´cam równie˝ mój czas wolny, in-
teresuje si´ promocja zdrowia, opiekà
socjalnà, ale te˝ sportem i problema-
mi m∏odzie˝y wiejskiej.
Jako Radna zadbam o rozbudow´
i modernizacj´ bazy oÊwiatowo-sporto-
wej, budow´ placów zabaw dla dzieci.
Szczególnie b´d´ si´ przyglàdaç opiece
socjalnej mieszkaƒców i ochronie zdro-
wia na terenie ca∏ej Gminy oraz reali-
zacji zrównowa˝onemu rozwojowi
Gminy oraz inwestycjom takim jak
utwardzaniu dróg gminnych z infra-
strukturà technicznà.

JACEK MAREK KUCI¡SKI
Wybrany w miejscowoÊci Wieliszew 

Mam 46 lat. Jestem ̋ onaty i oj-
cem dwóch córek, Natalii
i Olgi. Pracuj´ w Miejskim
Przedsi´biorstwie Wodocià-

gów i Kanalizacji w Warsza-
wie, w Zak∏adzie Remontów

i Usuwania Awarii Sieci na stanowisku Mi-
strza Warsztatu. W czasie wolnym pasjonu-
j´ si´ sportem, jestem dumnym kibicem Le-
gii Warszawa. Poza tym interesuj´ si´ tury-
stykà, podró˝ami, muzykà i jak czas pozwoli
to pracuj´ w ogrodzie.
Jako radny chcia∏bym wspó∏pracujàc
z Radà i Wójtem poprawiç bezpieczeƒstwo
w naszej miejscowoÊci poprzez wprowadze-
nie programu „Czujny Sàsiad” i przyczy-
niç si´ do poprawienia stanu ulic, ciàgów
pieszych i parkingów jak równie˝ zadbaç
o budow´ ulic. Poprzez organizowanie im-
prez kulturalno-rozrywkowych, poprzez bu-
dowanie nowych boisk typu „Orlik” chcia∏-
bym rozwiàzaç problem sp´dzania wolne-
go czasu dla dzieci i m∏odzie˝y i co
najwa˝niejsze pomoc mieszkaƒcom Wieli-
szewa przy wyczyszczeniu jeziora i zago-
spodarowanie jego terenu, co w przysz∏o-
Êci zaowocuje Êciàgni´cie turystów i rozkr´-
ceniem lokalnej koniunktury.

ARTUR MI¢TEK 
Wybrany w miejscowoÊci ¸ajski 

Mam 34 lata, jestem
˝onaty i ojcem czte-
roletniej Amelii.
Pracuj´ w Sàdzie

Rejonowym w Le-
gionowie jako kurator

zawodowy w III Wydziale Rodzinnym
i Nieletnich. Zainteresowania: sport,
historia, podró˝e, majsterkowanie.
W czasie wolnym udzielam si´ spo∏ecz-
nie jako Prezes Stowarzyszenia „Ak-
tywni dla ̧ ajsk” oraz cz∏onek Rady So-
∏eckiej wsi ¸ajski.
Jako radny zadbam o dotrzymanie s∏o-
wa danego wyborcom, co do realizacji
programu wyborczego dla miejscowoÊci
¸ajski i Gminy Wieliszew. Do∏o˝´ wszel-
kich staraƒ by wspieraç inicjatywy m∏o-
dzie˝y oraz doros∏ych w celu budowania
spo∏eczeƒstwa obywatelskiego w Êrodo-
wisku lokalnym. B´d´ wspiera∏ dzia∏a-
nia w kierunku integracji mieszkaƒców.
Lubi´ pracowaç w dobrej atmosferze
i zadbam o dobre relacje ze wszystkimi
osobami które spotkam sprawujàc man-
dat radnego Gminy Wieliszew.

GRZEGORZ ZBROCH
Wybrany w miejscowoÊciach 
Olszewnica Nowa i Ka∏uszyn

Urodzi∏em si´ w Ka∏uszy-
nie 12 marca 1959 roku
i do dziÊ tu mieszkam.
W przesz∏oÊci utrzymy-
wa∏em si´ z gospodarstwa

rolniczo-ogrodniczego. Z za-
wodu jestem budowlaƒcem i od 1991 pro-
wadz´ w∏asny zak∏ad produkcji elemen-
tów betonowych. Najbardziej interesuje
mnie motoryzacja, podró˝e, kultura, sztu-
ka i tym przyjemnoÊciom poÊwi´cam swój
wolny czas.
Jako radny b´d´ dà˝y∏ do realizacji za∏o-
˝eƒ z mego programu wyborczego, a tak˝e
wspiera∏ ka˝dà inicjatyw´ spo∏ecznoÊci lo-
kalnej. Szczególnie na sercu le˝y mi akty-
wizacja ˝ycia spo∏ecznego w moim okr´gu
wyborczym z ukierunkowaniem na osoby
starsze i m∏odzie˝. Postaram si´ pomagaç
w miar´ mo˝liwoÊci ka˝demu obywatelowi,
który zwróci si´ do mnie o jakàkolwiek po-
moc bez wzgl´du na por´ dnia i nocy.

GRZEGORZ BIE¡KOWSKI
Wybrany w miejscowoÊciach Góra,

Janówek Pierwszy, Krubin 

Bardzo dzi´kuj´ wszystkim
wyborcom, którzy oddali
na mnie swój g∏os. Mam
44 lata, ˝on´ i dwójk´

dzieci. Studiuj´ na IV roku
w Paƒstwowej Wy˝szej Szko-

le Zawodowej w Ciechanowie na kierun-
ku in˝ynieria produkcji. Od urodzenie
mieszkam w Janówku, dlatego te˝ sprawy
i potrzeby mieszkaƒców mojej i okolicz-
nych miejscowoÊci sà mi dobrze znane.
Od kilku lat jestem przewodniczàcym
wspólnoty Janówek, jestem cz∏onkiem
OSP oraz Stowarzyszenia Bart∏omiej.
Jako radny chcia∏bym nadzorowaç i mo-
nitorowaç rozpocz´tà inwestycj´ na tere-
nie Krubina jakà jest Centrum Kultury.
Bardzo wa˝na jest kwestia rozbudowy
szko∏y i przedszkola oraz kontynuacja
prac zwiàzanych z kanalizacjà w Janów-
ku. B´d´ stara∏ si´ kontynuowaç prace roz-
pocz´tà przez poprzednià radnà jakà jest
pozyskanie terenów od Paƒstwowej Aka-
demii Nauk w Górze. Chcia∏bym aby
wszystkim mieszkaƒcom i tym, którzy
mieszkajà tu od pokoleƒ i tym którzy po-
stanowili zwiàzaç swoje ˝ycie z tymi te-
renami ˝y∏o si´ tu dobrze, wygodnie
i szcz´Êliwie.

EDWIN EUGENIUSZ ZEZO¡
Wybrany w miejscowoÊci Micha∏ów-Reginów

Mam 51 lat i jestem absol-
wentem wydzia∏ów TRiL
na SGGW-AR oraz Wyceny
NieruchomoÊci na WSZSW.

Zawodowo zajmuj´ si´ nie-
ruchomoÊciami tj. regulacjà

stanów prawnych nieruchomoÊci, kup-
nem i sprzeda˝à. To moja pasja zawodo-
wa i ˝yciowa. Mam dwoje doros∏ych dzieci.
Interesuje si´ prawem, naukami Êcis∏ymi,
historià. W m∏odoÊci by∏em mi´dzynaro-
dowym mistrzem W-wy, i Spartakiady
w zapasach, mam uprawnienia ratowni-
ka WOPR. Lubi´ odpoczywaç przed ko-
minkiem s∏uchajàc nastrojowej muzyki
lub aktywnie na basenie. Szczególnà sa-
tysfakcj´ sprawia mi realizacja zadaƒ
trudnych tj. takich, które by∏y lub sà
trudne do zrealizowania.
Zadbam o to aby postulaty mieszkaƒców
by∏y realizowane harmonijnie i równo-
miernie w ca∏ej Gminie. Chc´ zadbaç o zli-
kwidowanie dysproporcji inwestycyjnych
mi´dzy so∏ectwami. Oznacza to, ˝e so∏ec-
twa, które otrzyma∏y w poprzedniej ka-
dencji najwi´cej muszà „poczekaç” a˝ in-
nym dorównajà inwestycyjnie do nich.
Inwestycje Gminne muszà byç teraz bar-
dzo starannie przemyÊlane – dalsze zad∏u-
˝anie by∏oby fatalne w skutkach.

JANUSZ ADAM CIEÂLI¡SKI 
Wybrany w miejscowoÊci 

Olszewnica Stara 

Mam 41 lat, jestem ˝o-
naty i mam troje dzie-
ci. Z zawodu jestem
rolnikiem-ogrodni-

kiem i prowadz´ w∏asne
gospodarstwo rolno-ogrod-

nicze. Od m∏odych lat jestem zwiàza-
ny z samorzàdem lokalnym i gmin-
nym. Przez 8 lat by∏em cz∏onkiem rady
so∏eckiej oraz radnym IV i V kadencji
Rady Gminy Wieliszew. Interesuj´ si´
sportem (pi∏ka no˝na) oraz turystykà.
Jako radny zadbam o: 
– lepszy rozwój szko∏y podstawowej

w Olszewnicy Starej
– dokoƒczenie budowy wodociàgu oraz

rozpocz´cie budowy kanalizacji
– rozbudow´ dróg (asfaltowanie ulic)
– budow´ chodników oraz Êcie˝ek rowe-

rowych
– oÊwietlenie ulic
– popraw´ komunikacji autobusowej

i popraw´ bezpieczeƒstwa
– uchwalenie studium uwarunkowaƒ

i kierunków zagospodarowania prze-
strzennego

– integracj´ mieszkaƒców Olszewnicy
Starej 

ANDRZEJ SNOPEK 
Wybrany w miejscowoÊci Wieliszew 

Mam 49 lat, jestem ̋ ona-
ty i ojcem dwóch sy-
nów. Z zawodu jestem
technikiem mechani-
zacji rolnictwa. Miesz-
kaƒcy Wieliszewa ju˝
po raz piàty obdarzyli mnie zaufaniem
wybierajàc mnie do Rady, której
w czasie mojej pracy w samorzàdzie
przewodniczy∏em trzykrotnie. W la-
tach 1998 – 2002 by∏em cz∏onkiem za-
rzàdu Klubu Sportowego Dàb Wieli-
szew. Interesuj´ si´ filmem, muzykà
oraz akwarystykà s∏odkowodnà.
Jako radny b´d´ dba∏ o budzenie ini-
cjatyw obywatelskich. Uwa˝am, ˝e sà
one podstawà lokalnej demokracji.
Bardzo wa˝na jest dla mnie ochro-
na naszego pi´knego bogactwa przy-
rodniczego, dlatego te˝ b´d´ wspiera∏
dzia∏ania proekologiczne. W tym kon-
tekÊcie b´d´ stara∏ si´ o wspieranie tu-
rystyki z wykorzystaniem tradycji hi-
storycznej i kultury lokalnej.

ŁUKASZ MI¢TEK
Wybrany w miejscowoÊci Wieliszew

Mam 29 lat. Mieszkam
w Wieliszewie od uro-
dzenia. Pracuj´ w Jed-
nostce Ratowniczo

– GaÊniczej w Nowym
Dworze Maz. Pracuj´

równie˝ spo∏ecznie. Jestem Prezesem
w Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej w Wielisze-
wie. Jestem kawalerem, mam narzeczo-
na Edyt´. Planuj´ dalej rozwijaç si´ w za-
wodzie który aktualnie wykonuj´. Zainte-
resowania to sport (pi∏ka no˝na i sporty
ekstremalne), muzyka (rock, pop), motory-
zacja, historia i podró˝e.
Jako radny b´d´ dba∏ przede wszystkim
o mieszkaƒców bo to dzi´ki nim piastuj´ tà
funkcj´. Chcia∏bym wys∏uchaç ka˝dego
i oczywiÊcie w miar´ swoich mo˝liwoÊci po-
móc ka˝demu. Nie ukrywam ˝e najbli˝sze
mi sà stra˝ czyli budowa/rozbudowa remi-
zy i jezioro Wieliszewskie nad którym si´
wychowa∏em. Równie˝ zdaj´ sobie spraw´
z tego, ˝e jest w naszej miejscowoÊci bardzo
du˝o do zrobienia i nie zamierzam ograni-
czaç si´ do tych dwóch celów.

JAN ZBIGNIEW SOŁTYS
Wybrany w miejscowoÊci ¸ajski 

Mam 56 lat i jestem ̋ onaty.
W lokalnym samorzàdzie
dzia∏am od. W Radzie
Gminy mam zaszczyt re-

prezentowaç mieszkaƒców
¸ajsk po raz trzeci. Prowadz´

w∏asnà dzia∏alnoÊç gospodarczà. Do mo-
ich zainteresowaƒ zaliczy∏bym dzia∏al-
noÊç spo∏ecznà na rzecz mojej miejscowo-
Êci, sport, turystyk´ i w´dkarstwo.
Jako Radny chcia∏bym budowaç poro-
zumienie i dobrà wspó∏prac´ w radzie
Gminy dla dobra wspólnego i przede
wszystkim realizowaç program rozwo-
ju ¸ajsk. Równie˝ wa˝ne dla mnie sà
dzia∏ajàce u nas organizacje zrzeszajà-
ce osoby starsze i m∏odzie˝.

MAGDALENA DONAT
Wybrana w miejscowoÊciach Skrzeszew, 
Topolina, Sikory, Podd´bie, Komornica

Mam 30 lat. Z wykszta∏ce-
nia jestem anglistà, me-
todykiem. Od 10 lat pra-
cuj´ w szkole uczàc j´zy-

ka angielskiego, zajmuj´
si´ t∏umaczeniami ustny-

mi i pisemnymi, wspó∏pracuj´ z wy-
dawnictwami, jestem autorkà kursu
do nauki j´zyka angielskiego w serii
„Kursy z gwiazdami”, wspó∏pracuj´
z organizacjami charytatywnymi. Pra-
cuj´ równie˝ w radzie rodziców przed-
szkola mojego synka, gdzie prowadz´
równie˝ zaj´cia. Prywatnie, jestem ma-
mà 4-letniego Maçka, ˝onà Piotra Do-
nata. Wolny czas sp´dzam z rodzinà,
chodzàc do teatru, kina, uprawiajàc
sporty, i projektujàc ciekawe zaj´cia
dla moich podopiecznych.
Jako radna zadbam o zaspokojenie
w miar´ mo˝liwoÊci potrzeb mieszkaƒ-
ców, bie˝àcy kontakt i konsultacje
z mieszkaƒcami poprzez stron´ inter-
netowà, integracj´ mieszkaƒców po-
przez organizowanie i udzia∏ w impre-
zach kulturalno – sportowych.

SYLWESTER PRZYBYSZ
Wybrany w miejscowoÊci Micha∏ów-Reginów

Mam 66 lat. W Micha∏owie-Reginowie mieszkam od 30lat. Obecnie nale˝´ do Stowarzysze-
nia „Etyka i Prawo” oraz jestem cz∏onkiem Rady So∏eckiej i skarbnikiem Kó∏ka Rolniczego.

Jestem ˝onaty, mam syna i dwoje wnuków. Kilka lat temu przeszed∏em na emerytur´ mimo to na-
dal prowadzimy z ˝onà gospodarstwo ogrodnicze. Moje zainteresowania to polityka i filmy przyrodnicze.
Jako radny w Radzie Gminy Wieliszew zadbam o sprawiedliwy podzia∏ Êrodków w bud˝ecie na
poszczególne so∏ectwa, aby uniknàç sytuacji, jaka by∏a w poprzednich latach gdzie jedno so∏ec-
two si´ rozwija∏o a inne nadal czekajà na zmiany. W Micha∏owie-Reginowie b´d´ nadal dà˝y∏
do kontynuacji budowy kanalizacji, nowych dróg i chodników.

MARCIN FABISIAK
Wybrany w miejscowoÊciach Góra,

Janówek Pierwszy, Krubin 

Mam 35 lat. Jestem ˝ona-
ty i mam dwie córki. Zu-
zia ma 5,5 roku, a Ma-
ja 1,5 roku. Mieszkam
w Janówku Pierwszym.

Jestem absolwentem Wy-
dzia∏u Pedagogicznego Uniwersytetu
Warszawskiego. Odkàd pami´tam, za-
wodowo jestem zwiàzany z mediami.
W 1994 roku rozpoczà∏em prac´ w TVP
a w latach 1997-2003, by∏em prezen-
terem radiowym w Radio Mazowsze.
Obecnie prowadz´ firm´ zajmujàcà si´
produkcjami telewizyjnymi a moje za-
interesowania to: podró˝e, sport, mu-
zyka i polityka. Ulubione miejsce
na Ziemi to Republika Po∏udniowej
Afryki i Alpy w Austrii.
Jako radny zadbam o równomierny
rozwój wszystkich miejscowoÊci, popra-
w´ bezpieczeƒstwa na naszych ulicach,
mo˝liwoÊci integracji mieszkaƒców
oraz o czyste Êrodowisko, tak aby
mieszkaƒcom Góry, Janówka Pierwsze-
go i Krubina, ˝y∏o si´ lepiej, bezpiecz-
niej i bardziej komfortowo.

SŁAWOMIR WOJCIECHOWSKI
Wybrany w miejscowoÊci Skrzeszew

Mam 47 lat. Pracuj´
z dzieçmi niepe∏no-
sprawnymi, ˝onaty,
dwoje dzieci (Maciek 22

lata, studiuje informaty-
k´ na III roku, Ola 18 lat

jest uczennicà LO im. M. Konopnickiej
w Legionowie), interesuj´ si´ muzykà, fil-
mem, oraz lubi´ podró˝owaç.
B´d´ si´ stara∏ zadbaç o dobro Skrzesze-
wa, Podd´bia, Topoliny, Komornicy i Si-
kor. B´d´ zabiega∏ o Êrodki na rozwój tych
miejscowoÊci. Jestem radnym IV kaden-
cj´ i chcia∏bym podzi´kowaç moim wy-
borcom za zaufanie jakim mnie do tej po-
ry obdarzyli. Postaram si´ ich nie zawieÊç.

JÓZEF BORZEWSKI
Wybrany w miejscowoÊci Wieliszew

Mam 52 lata. Zwiàzany jestem z Wieliszewem od 35 lat. Po skoƒczeniu
szko∏y przyby∏em z miejscowoÊci Kucice z pod P∏oƒska. Jako 19-letni ch∏o-

pak podjà∏em prac´ w Energopolu-6. Pozna∏em tu przysz∏à ˝on´, która koƒ-
czy∏a TGW w D´bem. Tu urodzi∏o mi si´ trzech synów. W radzie Gminy jestem czwar-
tà kadencj´. Chcia∏bym swoje doÊwiadczenie wykorzystaç pracujàc na rzecz mieszkaƒ-
ców Gminy Wieliszew i samego Wieliszewa. Zainteresowania to sport i turystyka. Gram
w pi∏k´ siatkowà, je˝d˝´ na nartach. Lubi´ te˝ podró˝owaç i chodziç po górach.
W moim programie wyborczym na tà kadencj´ znalaz∏o si´ mi´dzy innymi budowa
sali sportowej przy Gminnym Gimnazjum. Wa˝nà sprawà jest te˝ zagospodarowanie
jeziora Wieliszewskiego oraz nabrze˝a wzd∏u˝ ul. Âwi´tojaƒskiej, jak i wiele innych
inwestycji potrzebnych do poprawy ˝ycia mieszkaƒcom m.in. budowa dróg i chodni-
ków, instalacji wodno-kanalizacyjnych. Naszym stra˝akom bardzo pilnie potrzebna jest
nowa baza lub remont obecnie zajmowanej remizy.
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Porozmawiajmy

Wójt Gminy
Wieliszew
Paweł Kownacki

przejÊç do II tury. Okres ten przy-
sz∏y wójt wykorzysta∏ na bezpo-
Êrednie rozmowy z mieszkaƒcami
Gminy oraz przekonywanie poli-
tycznych oponentów.W rezultacie
móg∏ w liÊcie otwartym napisaç:
„Znamienne i równie wa˝ne po-
parcie uzyska∏em w trzech naj-
wi´kszych partiach politycznych
– Prawo i SprawiedliwoÊç, Platfor-
ma Obywatelska i Polskie Stron-
nictwo Ludowe, oraz stowarzysze-
niach – m.in. Etyka i Prawo. Po-
pierajà mnie równie˝ moi byli
kontrkandydaci.”

Trudno dociec, co ostatecznie
zadecydowa∏o o sukcesie Paw∏a
Kownackiego w wyborach
na Wójta Gminy Wieliszew. Nie
ulega jednak wàtpliwoÊci, ˝e je-
go kampania prowadzona by∏a
na niespotykanà dotàd skal´. Je-
Êli kadencja oka˝e si´ na miar´
kampanii mo˝emy byç spokojni
o przysz∏oÊç naszà jako obywate-
li i Gminy Wieliszew jako wspól-
noty.

WYWIAD REDAKCJI 
„GAZETY WIELISZEWSKIEJ”
Z NOWOWYBRANYM WÓJTEM
GMINY WIELISZEW

Red. Wójt Gminy Wieliszew brzmi
dumnie?
PAWE¸ KOWNACKI To niewàtpliwy za-
szczyt reprezentowaç wspania∏a wspól-
not´, jakà jest nasza Gmina. Tutaj sie
wychowywa∏em, tutaj dorasta∏em, tu-
taj za∏o˝y∏em szcz´Êliwà rodzin´. Z nià
zwiàza∏em równie˝ swojà przysz∏oÊç
zawodowà pracujàc w Urz´dzie Gmi-
ny Wieliszew oraz reprezentujàc jà
w Radzie Powiatu Legionowskiego. Nie
szcz´dzi∏em dla niej równie˝ swojego
czasu wolnego anga˝ujàc si´ nieodp∏at-
nie, na zasadach wolontariatu, w dzia-
∏alnoÊç Stowarzyszenia eMka. Wspól-
nie z przyjació∏mi zorganizowaliÊmy
dla mieszkaƒców niejednà imprez´
kulturalnà, zaproponowaliÊmy im
wiele wydarzeƒ sportowych, do trady-
cji wesz∏y ju˝ charytatywne bale kar-
nawa∏owe. Dzi´ki dochodowi z nich
mo˝emy wspieraç naszà najbardziej
uzdolnionà m∏odzie˝. Lata wspo-
mnieƒ... Ale Wójt Gminy Wieliszew to
nie tylko zaszczyt, ale mo˝e nawet
przede wszystkim obowiàzek, ogrom-
na odpowiedzialnoÊç. Od jego decyzji
zale˝y los wielu ludzi. O ile polityk kra-
jowy ma nieco abstrakcyjne problemy
do rozwiàzania, o tyle dzia∏acz lokal-
ny wcià˝ ma na uwadze dobro kon-
kretnych miejscowoÊci, rodzin, osób
cz´sto znanych z imienia i nazwiska.
Wtedy ewentualne niepowodzenia bo-
là podwójnie.
Zatem czy warto tak ryzykowaç, sko-
ro sprawowanie funkcji wójta to za-
danie niewdzi´czne?
Gdybym choç raz zawaha∏ si´ uznajàc,
˝e nie podo∏am albo brak mi pomys∏u
na skuteczne, z po˝ytkiem dla wszyst-
kich zarzàdzanie Gminà, nie prosi∏-
bym o g∏osy mieszkaƒców w wyborach
na wójta.Traktuj´ wszystkich oraz sie-
bie z nale˝nym szacunkiem. S∏owo da-
ne wyborcom traktuj´ jak umow´ ma-

jàcà moc prawnà, poniewa˝ wychodz´
z za∏o˝enia, ˝e zawarte w niej zobowià-
zania i koncepcje znalaz∏y akceptacj´
mieszkaƒców.Wi´kszoÊç z nich opowie-
dzia∏a si´ po stronie pomys∏ów, które
wyrazi∏em w programie wyborczym.
Nie widz´ powodów, dla których mia∏-
bym cokolwiek zmieniaç w tym doku-
mencie.
Na szcz´Êcie ci´˝ar obowiàzku i odpo-
wiedzialnoÊç to – choç najwa˝niejsza
– przecie˝ tylko jedna strona medalu.
Nie b´dzie dominujàcà, gdy mieszkaƒ-
cy Gminy poczujà, ˝e rozwój naszej
wspólnoty idzie dobrym tempem i we
w∏aÊciwym kierunku; kiedy ich potrze-
by znajdà zrozumienie, a problemy
– rozwiàzane. Dobrym przyk∏adem jest
kadencja wójta Waldemara Kownac-
kiego. Uogólniajàc jego dzia∏ania spo-
tyka∏y si´ z akceptacjà mieszkaƒców
Gminy Wieliszew, co wiàza∏o si´ z tym,
˝e nierzadko dociera∏y do niego wyra-
zy wdzi´cznoÊci. To sà doÊwiadczenia
w psychologii nazywane wzmocnienia-
mi pozytywnymi, które znacznie sku-
teczniej motywujà do dalszej pracy, ni˝
te negatywne.
Wydaje si´, ˝e znany z aktywnoÊci
w Stowarzyszeniu eMka wójt na brak
motywacji nie mo˝e narzekaç.
Wydaje mi si´, ˝e dotychczas da∏em si´
poznaç jako cz∏owiek szanujàcy uczci-
wà prac´. W mojej hierarchii warto-
Êci dzia∏alnoÊç na rzecz lokalnej wspól-
noty zajmuje jednà z najwy˝szych po-
zycji. Dlatego we wszystkie projekty
realizowane w Gminie Wieliszew an-
ga˝uj´ si´ na 100 procent nie potrze-
bujàc dodatkowej motywacji.
No w∏aÊnie – Pawe∏ Kownacki jest
kojarzony z energià, m∏odoÊcià, ak-
tywnoÊcià. Jak m∏ody wójt zamierza
wytrzymaç za biurkiem?
Nie zamierzam za biurkiem sp´dziç
wi´cej czasu, ni˝ to b´dzie konieczne,
poniewa˝ rzeczywiÊcie, „dekowanie
si´” w czterech Êcianach nie le˝y w mo-
jej naturze. Poza tym obieca∏em wy-
borcom, ˝e to w∏adza, dobrze pojmo-
wana jako s∏u˝ba, zbli˝y si´ do praw-
dziwie ludzkich spraw. Gdybym, co
dotkn´∏o wielu polityków, straci∏ kon-
takt z mieszkaƒcami zapominajàc
o ich problemach, odgradzajàc si´
od nich dokumentami, biurkami,
drzwiami, spowodowa∏bym koniec
Paw∏a Kownackiego w roli dzia∏acza
lokalnego.
Ws∏uchiwanie si´ w g∏os mieszkaƒ-
ców to jednak chyba za ma∏o na rzà-
dzenie Gminà.
Zgadzam si´, spotkania z mieszkaƒca-
mi sà niezwykle wa˝ne, poniewa˝ dzi´-
ki nim mo˝na poznaç skal´ potrzeb,
jednak dobry wójt powinien mieç szer-
szà wizj´ rozwoju Gminy. Potrzebne sà
rozwiàzania kompleksowe, z których
b´dà korzystali wszyscy. Dla przyk∏a-
du, brakuje w Gminie Wieliszew miej-
sca s∏u˝àcego integracji jej mieszkaƒ-
ców, gdzie na co dzieƒ mo˝na by korzy-
staç z wygodnych ∏awek postawionych
wÊród zieleni klombów i trawników,
pos∏uchaç wody szumiàcej w fontan-
nie, zakr´ciç dziecko na karuzeli, po-
patrzeç na m∏odzie˝ je˝d˝àcà na rol-
kach. Na tym terenie z okazji imprez
w rodzaju Âwi´ta Gminy odbywa∏yby

si´ du˝e plenerowe koncerty. Brakuje
nam równie˝ miejsca charakterystycz-
nego, wprost kojarzonego na zewnàtrz
z Gminà Wieliszew; takiego, z którego
wszyscy bylibyÊmy dumni.
Tak jak kiedyÊ z Jeziora Wieliszew-
skiego?
To bardzo dobry przyk∏ad. Ka˝da
wspólnota lokalna, która posiada choç
niewielki zbiornik wodny, buduje wo-
kó∏ niego infrastruktur´ umo˝liwiajà-
cà dogodny dojazd oraz zapewnia
atrakcje turystyczne. Stara si´ maksy-
malnie wykorzystaç potencja∏ i szan-
se odwracajàc si´ ku nim twarzà. Nie-
stety, my zachowujemy si´ tak, jakby-
Êmy nasz skarb, jakim niewàtpliwie
jest Jezioro Wieliszewskie, chowali
za plecami. Dlatego planuj´ do∏o˝yç
wszelkich staraƒ, aby osiàgnàç porozu-
mienie, na którym skorzysta ca∏a
Gmina Wieliszew wyprzedzajàc nawet
pobliskie Legionowo, które od lat bez-
skutecznie planuje otwarcie plenerowe-
go Aquaparku. Nale˝y równie˝ pami´-
taç o innym naszym atucie – wieli-
szewskiej pla˝y. Jest to co prawda jeden
z najbardziej malowniczych zakàtków
nad Zalewem Zegrzyƒskim, ale brak
infrastruktury powoduje powa˝ne nie-
dogodnoÊci dla odwiedzajàcych go tu-
rystów oraz mieszkaƒców le˝àcego
w pobli˝u Osiedla 600-lecia. Jestem
przekonany, ˝e udro˝nienie ciàgu pie-
szego ∏àczàcego parking z pla˝à popra-
wi sytuacj´, ale zdaj´ sobie równie˝
spraw´, ˝e problem mo˝e byç rozwià-
zany dopiero przy zastosowaniu roz-
wiàzaƒ kompleksowych obejmujàcych
mi´dzy innymi zwi´kszenie liczby
miejsc parkingowych oraz wyposa˝e-
nie pla˝y w zaplecze gastronomiczne
i higieniczne.
Jaka b´dzie kadencja nowego Wójta
Gminy Wieliszew? Czego mo˝emy si´
spodziewaç?
Przede wszystkim otwartoÊci. Zamie-
rzam wykorzystaç wszystkie mo˝liwo-
Êci, aby utrzymywaç sta∏y kontakt
z mieszkaƒcami naszej Gminy. Oczy-
wiÊcie inaczej mo˝na dotrzeç do m∏o-
dzie˝y, która z regu∏y ch´tnie korzysta
z internetu, inaczej – do osób w Êred-
nim wieku obarczonych obowiàzkami
domowymi, inaczej z kolei – do osób
starszych majàcych co prawda sporo
wolnego czasu, lecz cz´sto borykajà-
cych si´ z problemami natury zdrowot-
nej. Zatem zach´cam wszystkich
do przekazywania Urz´dowi Gminy
Wieliszew wszystkich uwag, pomy-
s∏ów, refleksji... Przypominam o popu-
larnej rubryce strony internetowej
www.wieliszew.pl „Pytanie do wójta”,
b´d´ udziela∏ si´ na internetowym fo-
rum jednej z ogólnopolskich gazet, po-
zostan´ w sta∏ym kontakcie z so∏tysa-
mi m.in. po to, aby z ich pomocà jak
najcz´Êciej organizowaç spotkania
z mieszkaƒcami poszczególnych miej-
scowoÊci.Wszystkich mieszkaƒców za-
praszam równie˝ do swojego gabinetu,
gdzie w przyjaznej atmosferze b´dzie
mo˝na porozmawiaç o problemach, ale
równie˝ – mam nadziej´, ˝e cz´Êciej
– codziennych radoÊciach.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Mariusz Kraszewski

W tegorocznych wyborach
samorzàdowych wspólnie
zadecydowaliÊmy, ˝e nowym Wójtem
Gminy Wieliszew b´dzie Paweł Kownacki.

Jego has∏em podczas kampanii
wyborczej by∏ postulat: „Blisko
Ludzi”. Zwyci´ski kandydat

przekonywa∏, ˝e w∏adz´ nale˝y
traktowaç jako s∏u˝b´ ogó∏owi,
dzia∏anie na rzecz dobra wspólne-
go. Takie za∏o˝enia przyjmowa∏o
w historii politologii wielu akty-
wistów spo∏ecznych, ale ró˝ne by-
∏y interpretacje tego za∏o˝enia
i odmienne pomys∏y na jego re-
alizacj´ w praktyce. Pawe∏ Kow-
nacki postawi∏ na zbli˝enie pra-
cowników urz´du Gminy, wÊród
których orientowa∏ równie˝ sie-
bie, do mieszkaƒców w sposób po-
zwalajàcy na szybkie i efektyw-
ne reagowanie na nurtujàce ich
problemy.

Kampani´ wyborczà nowego
wójta charakteryzowa∏ czytelny
program, w którym – poza stan-
dardowymi, dotyczàcymi rozbu-
dowy kanalizacji, wodociàgów
i dróg – wyró˝nia∏y si´ punkty za-
powiadajàce dalszy rozwój komu-
nikacji lokalnej, bazy sportowej
i kulturalnej poszczególnych so-

∏ectw, infrastruktury wieliszew-
skiej pla˝y... Jako spo∏eczny akty-
wista znany z dzia∏alnoÊci m.in.
w Stowarzyszeniu eMka Pawe∏
Kownacki nie móg∏ zapomnieç
o tzw. kapitale ludzkim. Przysz∏y
wójt obiecywa∏ wsparcie inicja-
tyw oddolnych poprzez pomoc
w zak∏adaniu stowarzyszeƒ, pro-
wadzenie przez Gmin´ polityki
pomocniczoÊci, zwrócenie uwagi
na sytuacj´ seniorów.

Wykaza∏ si´ umiej´tnoÊcià
ws∏uchiwania si´ w g∏os miesz-
kaƒców organizujàcych si´ w nie-
formalne grupy skupione wokó∏
projektów rozwiàzania konkret-
nych problemów. Stàd zaanga˝o-
wanie Paw∏a Kownackiego
w kampani´ na rzecz ratowania
Jeziora Wieliszewskiego oraz
kwest´ majàcà wesprzeç renowa-
cj´ najcenniejszego zabytku Gmi-
ny Wieliszew – XIX-wiecznej
cmentarnej kaplicy.

Intensywne zabiegi jednak nie
zapewni∏y mu zwyci´stwa w I tu-
rze wyborów, a jednak pozwoli∏y

fo
t.
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Podzi´kowania

jako mieszkaniec Gminy Wieliszew po raz kolejny mog´ byç
dumny, ˝e tutaj si´ urodziłem, wychowałem, tutaj zało˝y-
łem rodzin´. Ponownie przekonałem si´, ˝e ˝yjemy w miej-
scu wyjàtkowym, tworzymy wspaniałà wspólnot´. Utwier-
dziły mnie w tym zdaniu niedawne wybory samorzàdowe,
w których wzi´ło udział prawie 60 procent uprawnionych
do głosowania mieszkaƒców naszej Gminy, podczas gdy fre-
kwencja na terenie całego kraju wyniosła niewiele ponad
45 procent. Paƒstwa postawa obywatelska cieszy tym bar-
dziej, ̋ e tegoroczne wybory przebiegały w bardzo trudnych
warunkach atmosferycznych. Serdecznie dzi´kuj´ za ten wy-
siłek oraz gratuluj´ wszystkim, bez wzgl´du na sympatie i po-
glàdy polityczne, poniewa˝ w tych dniach Êwi´ta demokra-
cji ka˝dy głos wygrywał.
Szczególne wyrazy wdzi´cznoÊci kieruj´ w stron´ tych z Paƒ-
stwa, którzy postanowili oddaç swój głos na mnie, jako Wój-

ta Gminy Wieliszew. Dzi´kuj´, ̋ e doceniliÊcie Paƒstwo
moje doÊwiadczenie, uczciwoÊç, pracowitoÊç i zdol-
noÊç do poÊwi´cenia dla wspólnoty lokalnej. Obie-
cuj´, ˝e program wyborczy, który Paƒstwu przed-
stawiłem, jest dla mnie dokumentem Êwiadczàcym
o zobowiàzaniach okreÊlajàcych cele na najbli˝sze
lata. Wspólnie z reprezentujàcà poszczególne okr´-

gi Radà Gminy Wieliszew podejm´ trudne zadanie wprowa-
dzenia istotnych zmian w sposobie zarzàdzania, tak aby ka˝-
dy z Paƒstwa czuł si´ równie wa˝ny. W tym kontekÊcie mo-
je priorytety nie ulegnà zmianie, poniewa˝ nigdy nie dzieli-
łem ludzi na gorszych i lepszych. Jak dotychczas, tak i teraz,
pozostan´ do Paƒstwa dyspozycji.
JednoczeÊnie zwracam si´ z goràcà proÊbà o wsparcie, po-
niewa˝ ka˝da władza tracàc kontakt z człowiekiem, traci kon-
takt z rzeczywistoÊcià. Dlatego licz´ na Paƒstwa konstruk-
tywne uwagi oraz sygnały dotyczàce pozytywnych rozwià-
zaƒ. Ka˝da Paƒstwa propozycja zostanie przeze mnie
rozpatrzona. Ze swojej strony doło˝´ wszelkich staraƒ, aby
wielki potencjał, jakim wspólnie dysponujemy, energia wy-
zwolona podczas kampanii wyborczej, zaanga˝owanie wie-
lu Êrodowisk zostały podtrzymane nadal słu˝àc rozwojowi
naszej Gminy.
Dzi´kuj´ wszystkim za to, ̋ e dzi´ki Paƒstwu mo˝emy wspól-
nie razem stworzyç nowy rozdział w historii wieliszewskiej
samorzàdnoÊci. Z okazji zbli˝ajàcych si´ Âwiàt pragn´ ̋ yczyç
Paƒstwu, aby upłyn´ły one w atmosferze rodzinnego ciepła
i wzajemnej ˝yczliwoÊci. Pami´tajmy równie˝ o tych, którzy
sà samotni. Bàdêmy razem nie tylko od Âwi´ta. Wszystkie-
go dobrego.

Szanowni Paƒstwo,

Paweł Kownacki
Wójt Gminy Wieliszew

Drodzy Wyborcy!
Dzi´kuj´ Paƒstwu za ponowne obdarzenie mnie zaufaniem. Jestem dumny,
˝e udzielajàc mi poparcia w wyborach do Rady Powiatu, wysoko ocenili-
Êcie Paƒstwo mojà prac´ na stanowisku Zast´pcy Wójta Gminy Wieliszew.
Z tego powodu odczuwam ogromnà satysfakcj´, ale jednoczeÊnie ogromnà
odpowiedzialnoÊç. Zapewniam, ˝e b´d´ godnie reprezentowa∏ Gmin´ oraz
jej mieszkaƒców w Radzie Powiatu Legionowskiego.Wspólnie dzia∏ajàc z po-
zosta∏ymi radnymi powiatowymi z naszego terenu przez nast´pne cztery la-
ta do∏o˝´ wszelkich staraƒ, aby potrzeby mieszkaƒców Gminy by∏y jeszcze
bardziej zauwa˝ane i szybko rozpatrywane, tak aby nasza Ma∏a Ojczyzna
rozwija∏a si´ i by∏a dumà nas wszystkich.
Dzi´kuj´.

Radny Powiatowy
Andrzej Szczodrowski

DRODZY WYBORCY!
Dziekuj´ Wam bardzo za dany mi przez Was kredyt
zaufania. Po raz trzeci kandydowałem do Rady
Powiatu Legionowskiego i po raz trzeci
ZdecydowaliÊcie, ˝e jestem godny piastowaç
Mandat Radnego. Przyrzekam nie zawieÊç
okazanego zaufania.
Dla wielu z Nas wynik wyborów Wójta Gminy
Wieliszew był zaskoczeniem. Wierz´, ˝e to
rozstrzygni´cie nie podzieli Was. 
Dzi´ki Wam Radni Rady Powiatu Legionowskiego zwiàzani z Gminà Wieliszew
stanowià w obecnej Radzie drugà sił´ zaraz po Radnych reprezentujàcych
Legionowo. W projekcie bud˝etu Powiatu na 2011 rok sà zapisane mi´dzy
innymi dwie inwestycje drogowe na terenie Naszej Gminy na łàcznà
kwot´ 1.292.000 zł, z kontynuacjà w latach nast´pnych na dodatkowà
kwot´ 1.600.000 zł. Mam nadziej´, ˝e w tej kadencji współpraca pomi´dzy
Powiatem i Gminà b´dzie si´ układała równie dobrze jak w przeszłoÊci
i z po˝ytkiem dla społecznoÊci lokalnej a inwestycji b´dzie coraz wi´cej.
Ja ze swej strony jako Radny Powiatowy deklaruj´ pełne współdziałanie
dla dobra Naszej Gminy i Naszego Powiatu. 

PODZI¢KOWANIA OD SPOŁECZNOÂCI SIKOR 

Podzi´kowania dla naszej Sołtys EWY KIEPURSKIEJ, która słu˝y radà, wsparciem i zach´tà naszej do
integracji. Jej otwarte drzwi pozwalajà zgłaszaç si´ z ka˝dym nawet najdrobniejszym problemem lub ideà . 
Z okazji zbli˝ajàcych si´ Âwiàt Bo˝ego Narodzenia i imienin Pani Sołtys, ˝yczymy jej dalszej pomyÊlnoÊci,
owocnych decyzji , cierpliwoÊci i wytrwałoÊci.

SpołecznoÊç mieszkaƒców Sikor
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Gazeta Wieliszewska poleca...

ww Truposz
re˝yseria i scenariusz: Jim Jarmusch, 
zdj´cia: Robby Muller, 
muzyka: Neil Young, 
produkcja: USA, 1995, czas: 129 min

Jim Jarmusch, jak niejedno
dziecko, bawi si´ brzydko. Oczy-
wiÊcie to tylko moje zdanie (dzi-
siaj tak trzeba niestety, nie
chcàc uraziç nikogo, kimkol-
wiek ten nikt jest). Niemniej
jednak od lat posàdzam tego ar-
tyst´ o akademickoÊç w najgor-
szym tego s∏owa znaczeniu.Wi´-
cej nawet – Jarmusch prawdopo-
dobnie popada w akademizm
g∏ównie dlatego, ˝e tak bardzo
przyk∏ada si´, aby go za wszel-
kà cen´ uniknàç. A jednak kry-
tyka i Z∏ota Palma lubià go, choç
w∏odarze pozosta∏ych nagród
filmowych – prawdopodobnie
w g∏´bokiej obawie – zaszczyca-
jà autora „Nocy na ziemi” jeno
nominacjami. Dla mnie jest on
zupe∏nie niezjadliwy...
Z jednym wyjàtkiem, albowiem
„Truposz” na moim stole mo˝e
robiç za danie g∏ówne, wszak
pod warunkiem, ˝e towarzyszyç
mu b´dzie Êledê wyst´pujàcy
w parze z tà, w której bardzo lu-
bi p∏ywaç. Tak oszalowany film
ten nabiera s∏odkiej mi´towo-
-gorzkiej goryczy. Jest w stanie
przetransportowaç mnie w b∏o-
gi stan stetrycza∏ej oboj´tnoÊci.
Niemal wszystkie pretensje do-
tyczàce z∏udzeƒ, jakimi hojnie
cz´stuje zwana ˝yciem egzy-
stencja, odnajdujà w nim wy-
starczajàco dobitnie wyartyku-
∏owany wyraz. Nie trzeba ju˝ bia-
doliç – wystarczy popatrzeç...
Jak szarawy urz´dnik b∏àkajàcy
si´ w poszukiwaniu pracy
na „Êcie˝ce zdrowia” tworzonej
przez bezwzgl´dny tupet. Jak
przypadkowy kochanek, które-
mu konsekwencje cudzo∏óstwa
wypalà pi´tno Êmierci. Jak zdra-
dzony przez w∏asne zmys∏y cz∏o-
wiek odnaleziony przez z∏odziei
na urwistym brzegu mitycznej
rzeki. Jak charyzmatyczny m´-
drzec obdarzony umiej´tnoÊcià
rozwiàzywania problemów z wy-
jàtkiem tych, które dotkn´∏y go
osobiÊcie. Jak widz...

nn Marian Kraszan Kraszewski

Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

Kot, który czyta∏ wspak… i inne opowieÊci
Tajemnicze, dumne, intrygujà-
ce… Towarzyszà cz∏owiekowi
od wielu tysi´cy lat. Powszechnie
spotykane, a jednak tak niezwy-
k∏e. Mówi si´, ˝e zawsze chodzà
w∏asnymi drogami.

O jakich zwierz´tach mowa?
OczywiÊcie chodzi o koty. Od tak
dawna ˝yjà w towarzystwie ludzi,
ale wcià˝ pozostajà êród∏em py-
taƒ i zagadek. Cechuje je sil-
na osobowoÊç i niezale˝noÊç, co
wzbudza szacunek, ale i niepo-
kój. Koty posiadajà wiele niewy-
t∏umaczalnych umiej´tnoÊci
– wystarczy, ˝e sp´dzà chwil´
na ludzkich kolanach, ˝eby z cz∏o-
wieka „sp∏yn´∏o” napi´cie,
strach, zimno, samotnoÊç. Nic
dziwnego, ˝e mieszkajà w a˝ 33%
polskich domów.

Ludzie ju˝ dawno zauwa˝yli
niezwyk∏e cechy kota, przez co
sta∏y si´ one êród∏em skrajnych
emocji: od podziwu, po strach.
Staro˝ytni Egipcjanie i Germa-
nie oddawali kotom boskà czeÊç.
Z kolei w Êredniowiecznej Euro-
pie koty t´piono jako zwierz´ta
kojarzone z czarownicami
– do dziÊ pozosta∏ Êlad tych wie-
rzeƒ w postaci przesàdu o pechu
przynoszonym przez czarnego
kota. Dopiero gdy okaza∏o si´, ˝e
koty sà ratunkiem przed d˝umà,
bo t´pià szczury, dano im spokój.

W Japonii uwa˝ano kota z jednej
strony za wcielenie demona,
a z drugiej strony figurka kota
z ∏apkà podniesionà w geÊcie po-
zdrowienia widnieje przy wej-
Êciu do domów, biur, sklepów i re-
stauracji, bo wierzy si´, ˝e za-
pewnia powodzenie
w interesach. Nie wiadomo do-
k∏adnie, kiedy kot zosta∏ udomo-
wiony. Na Cyprze znaleziono
grób kota datowany na 7500 r.
p.n.e.! 

Zwierz´ tak wa˝ne dla cz∏owie-
ka cz´sto pojawia si´ w literatu-
rze. Chcia∏bym poleciç cztery po-
zycje, których bohaterami sà
koty.

Na poczàtek seria 30 krymina-
∏ów autorstwa Lilian Jackson
Braun „Kot, który…” opowiada-
jàcych o losach amerykaƒskiego
dziennikarza Êledczego, który
dzi´ki szcz´Êliwemu zbiegowi
okolicznoÊci sta∏ si´ milionerem
i zamieszka∏ w ma∏ym miastecz-
ku. W nietypowy sposób trafi∏y
do niego dwa syjamskie koty:
Kao K’o – Kung i Yum Yum.
Dziennikarz odkrywa, ˝e koty po-
siadajà niezwyk∏e zdolnoÊci
– wyczuwajà na odleg∏oÊç, ˝e
gdzieÊ wydarzy∏a si´ zbrodnia
i oznajmiajà to mro˝àcym krew
w ˝y∏ach miauczeniem. Oprócz
wàtku kryminalnego i tropienia
zbrodniarzy znajdziemy tu wcià-

gajàcà opowieÊç o ˝yciu w ma-
∏ym amerykaƒskim miasteczku,
smakowite opisy kulinarnych za-
mi∏owaƒ g∏ównego bohatera i za-
bawne opisy wyczynów jego ko-
tów.

Wielkà popularnoÊcià cieszy
si´ „Odyseja kota imieniem Ho-
mer” Gwen Cooper. To porusza-
jàca historia kobiety zm´czonej
˝yciem i Êlepego kota imieniem
Homer, który nauczy∏ jà mi∏oÊci.
Gwen Cooper mia∏a w domu dwa
koty, kiepsko p∏atnà prac´ i z∏a-
mane serce, gdy znajoma wete-
rynarz opowiedzia∏a jej histori´
porzuconego, trzytygodniowego
kotka z usuni´tymi ga∏kami
ocznymi. Bez chwili wahania
przygarn´∏a ma∏ego nieszcz´Êni-
ka i… by∏a to najlepsza decyzja
w jej ̋ yciu. Homer wyrós∏ na czu-
∏ego kocura, który mimo u∏omno-
Êci wszystkich obdarza∏ wielkim
zaufaniem.

„OpowieÊç o kocie Gacku”
Marka Nowakowskiego, to histo-
ria niezwyk∏ej przyjaêni pisarza
z podwórzowym kotem o imieniu
Gacek. Wraz z kolejnymi karta-
mi ksià˝ki poznajemy niesamo-
wite perypetie i przygody, które
spotykajà kota i jego w∏aÊcicie-
la. Autor w swojej ksià˝ce tak
charakteryzuje koty: „Uczyç si´
g∏upich sztuczek nie chcà z pro-
stego powodu. GodnoÊç im nie

pozwala. Nie odpowiada im rola
b∏aznów i fagasów. Aprobujà je-
dynie uczciwe partnerstwo.”.

Na zakoƒczenie „Kot Simona.
Sam o sobie”. To zbiór przeza-
bawnych komiksów autorstwa
rysownika SimonaTofielda, któ-
re zas∏u˝enie zyska∏y wielkà s∏a-
w´ na ca∏ym Êwiecie. Animowa-
ne filmiki z kotem Simona obej-
rza∏o na YouTube ponad 30
milionów widzów! Kot Simo-
na jest êród∏em niekoƒczàcych
si´ utrapieƒ dla swojego w∏aÊci-
ciela. Simon zajmuje si´ g∏ównie
dostarczaniem swojemu pupilo-
wi jedzenia, pieszczot, udost´p-
nianiem ∏ó˝ka i fotela. Pozosta-
∏e rozrywki – darcie zas∏on czy fo-
tela, le˝enie na Êwie˝o upranej
bieliênie, polowanie na muchy
– kot zapewnia sobie sam.

Ka˝da z tych ksià˝ek dostarczy
du˝o ciep∏a, poprawi nastrój
i podniesie na duchu w d∏ugie zi-
mowe wieczory.

nn Piotr K

Lilian Jackson Braun, „Kot, który…”
(seria obejmujàca 30. tomów), Wyd. Elipsa,
Warszawa 2008
Gwen Cooper, „Odyseja kota imieniem Homer”,
Wyd. Prószyƒski i S-ka, Warszawa 2010
Marek Nowakowski, „OpowieÊç o kocie Gacku”,
Wyd. Nasza Ksi´garnia, Warszawa 1990
Simon Tofield, „Kot Simona. Sam o sobie”,
Wyd. WAB, Warszawa 2009

Przychodnia dla Zwierzàt • ¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii 
specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20, soboty 8–14

niedziele i Êwi´ta – wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

• Rentgen 
• Laseroterapia 
• Krioterapia 
• Chirurgia
• Ultradêwi´kowe usuwanie 

kamienia naz´bnego
• Leczenie i profilaktyka 
• Wizyty domowe

Wieliszew, ul. Polna 16
tel. 22 767 94 47, 503 994 967

Lekarze weterynarii

Beata Zgutka-Koremba 

i Rafa∏ Koremba Przyjmujà codziennie w godzinach:
pon – pt: 9–20 • sobota: 10–15 

• niedziela:  10–12

reklama

W co tu zagraç...?

Cz∏owiek kontra demon
Screen, który znajdowa∏ si´
obok zdj´cia ok∏adki „Tzara”
zapowiada∏ kolejnà recenzj´,
Szanowni Czytelnicy. Pozwol´
sobie teraz zaprezentowaç jed-
nà z najlepszych polskich gier,
„Painkiller”.

Fabu∏a jest jednà z tych rze-
czy, która nie powinna Was ob-
chodziç w przypadku tej pro-
dukcji, ale zainteresowanym
streszcz´: Protagonista Da-
niel Garner ginie w wypadku

samochodowym wraz ze swo-
jà ma∏˝onkà i trafia do CzyÊç-
ca.Tam dowiaduje si´ od nie-
jakiego Saemiela, ˝e jego uko-
chana znajduje si´ w Niebie,
ale ˝e sam Daniel nie by∏ z∏o-
tym cz∏owiekiem, musi poku-
towaç tutaj… Chyba, ˝e podej-
mie si´ pozornie niemo˝liwe-
go zadania zg∏adzenia
czterech demonicznych Ge-
nera∏ów, przybocznych same-
go Lucyfera. Garner zgadza
si´ i rusza na krwawe ∏owy.

Fabu∏a jest jedynie pretek-
stem do przeprowadzenia nas
przez 25 poziomów pe∏nych in-
karnacji koszmaru, które
za cel obra∏y sobie zabicie
Garnera raz jeszcze, bowiem
Painkiller jest prostolinijnà
produkcjà, FPS’em, gdzie trup
Êciele si´ g´sto.

Gra jest tak prosta, ˝e a˝ ge-

nialna, nawiàzujàc do m.in.
„Serious Sama”: Idziemy
od punktu A do B, po drodze
zabijajàc X przeciwników. Ze-
ro zagadek, zero kombinowa-
nia, czysta odmó˝d˝ajàca sie-
panina. Co wi´c tu mamy?
Z pewnoÊcià unikatowà at-
mosfer´: Zwiedzamy cmen-
tarz nocà, katakumby, wariat-
kowo, opuszczonà fabryk´,
arabski pa∏ac, zrujnowany
klasztor… A to jedynie niektó-
re lokacje. Wsz´dzie czai si´
diabelstwo gotowe do zalania
gracza swojà liczbà, objawia-
jàce si´ w postaciach: Mni-
chów z toporami (MieliÊcie
okazj´ ujrzeç ich na tamtym
screenie), nieumar∏ych, ko-
mandosów, nekromantów, sa-
murajów itd. Co jakiÊ czas
mierzymy si´ z gargantuicz-
nym Genera∏em, na którego

zabicie trzeba poÊwi´ciç
chwilk´, bowiem ka˝dy ma ja-
kiÊ s∏aby punkt, który trzeba
wykorzystaç.

Oddano nam 5 narz´dzi
zniszczenia, ale ka˝de z nich
u˝ywa dwóch trybów, np:
Strzelba potrafi zamroziç
przeciwnika, a do wyrzutni
osikowych ko∏ków do∏àczony
jest granatnik. Podczas eks-
ploracji przygrywa nam am-
bient, który w czasie walki za-
mienia si´ w ostry industrial
metal. Grafika jest ju˝ leciwa,
ale trzyma si´ nieêle.

Choç gra jest genial-
na w swej prostocie, nie robi
si´ tu nic wi´cej prócz strze-
lania, co nieco zmniejsza mo-
jà ocen´, do 8/10.

˚ycz´ zdrowia.

nn Fergard
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AktualnoÊci

Projekt skierowany jest do osób w wieku aktywnoÊci
zawodowej (kobiety 16-59, m´˝czyêni 16-64),
nale˝àcych do grupy zagro˝onych wykluczeniem
społecznym, które spełniajà jeden lub kilka z podanych
poni˝ej warunków:
• posiadajà aktualne orzeczenie o niepełnosprawnoÊci

(wydane przez ZUS lub Miejski/Powiatowy Zespół ds.
orzekania o stopniu niepełnosprawnoÊci);

• korzystajà ze Êwiadczeƒ pomocy społecznej;
• posiadajà decyzj´ o statusie uchodêcy, o udzieleniu

ochrony uzupełniajàcej, o zgodzie na pobyt
tolerowany lub posiadajà zezwolenie na osiedlenie si´,
zezwolenie na zamieszkanie na czas oznaczony,
zezwolenie na pobyt długoterminowy rezydenta WE;

• nale˝à do grupy osób bezrobotnych lub nieaktywnych
zawodowo;

• nale˝à do grupy osób opuszczajàcych placówki
opiekuƒczo-wychowawcze, rodziny zast´pcze oraz
placówki o których mowa w art. 88 ustawy o pomocy
społecznej; 

• nale˝à do najbli˝szego otoczenia ww. grup
(członkowie rodziny, współmieszkaƒcy).

Rekrutacj´ prowadzi Powiatowe Centrum Pomocy
Rodzinie w Legionowie
ul. gen. Wł. Sikorskiego 11, pokój 205, pi´tro II
tel. kontaktowy: 22-764-02-05.

Projekt „Pokonaj siebie! Udowodnij, ˝e mo˝esz
wi´cej! Edycja 2010” realizowany od 01.04.2010 r.
do 31.03.2011 r., jest współfinansowany jest ze
Êrodków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego
Funduszu Społecznego, Priorytet VII – Promocja
integracji społecznej – Poddziałanie 7.1.2, Program
Operacyjny Kapitał Ludzki. 

Dodatkowych informacji udziela:
PAWEŁ WITKOWSKI - Koordynator projektu,
22-764-02-05, projekt@legionowo.pcpr.pl 

Uczestnicy projektu

GAZETA WIELISZEWSKA – W OÊrod-
ku Kultury uczy Pan gry w szachy.
Jak przebiegajà zaj´cia? 
¸UKASZ MI¢TEK – Spotykamy si´
w Gminnym Centrum Kultury
w ¸ajskach w sobotnie poranki
o godz. 9.30, kiedy mózgi dzieci sà
wyspane i gotowe do wyt´˝onej pra-
cy. Na rozgrzewk´ gramy zazwyczaj
tempem przyspieszonym, po 15 mi-
nut na parti´ dla zawodnika. M∏o-
dzi uwielbiajà gry szybkie, jest to
rodzaj dyskoteki szachowej, na któ-
rej wszyscy dobrze si´ bawià, któ-
ra pobudza szare komórki. Adrena-
lina plus zabawa, przyjemne z po-
˝ytecznym. Potem nast´puje cz´Êç
teoretyczna lekcji. Na du˝ej sza-
chownicy demonstracyjnej studiu-
jemy pozycje szkoleniowe, rozwià-
zujemy çwiczenia i kombinacje,
analizujemy partie arcymistrzów,
uczymy si´. Potem przychodzi prze-
rwa na odpoczynek; mo˝na zjeÊç
drugie Êniadanie, pograç z przyja-

ció∏mi, porozmawiaç o swoich tur-
niejowych zwyci´stwach i pora˝-
kach. Po przerwie wracamy do lek-
cji teoretycznych, ale tym razem sà
to ju˝ zagadnienia znacznie trud-
niejsze. Zaj´cia koƒczymy relaksu-
jàcymi konkursami. Poza tym wy-
bieramy si´ wspólnie na wyjazdo-
we turnieje szachowe.
Kto przychodzi uczyç si´ graç?
Czy ka˝dy mo˝e byç szachistà?
Na zaj´cia przychodzà uczniowie
w ró˝nym wieku, od zdolnego sze-
Êciolatka do ambitnego gimnazja-
listy. Szachistà mo˝e zostaç ka˝dy,
ale nie ka˝dy szachista zostanie
w przysz∏oÊci arcymistrzem
– na wy˝yny szachowego kunsztu
wzniosà si´ tylko najbardziej uta-
lentowani, inteligentni i pracowi-
ci, którzy sumiennym, systematycz-
nym treningiem b´dà rozwijali
swój talent szachowy i osobowoÊç.
Natomiast mistrzem Êwiata w sza-
chach zostaje zawsze wybitny ge-

niusz, wszechstronnie utalentowa-
ny gracz obdarzony sportowym
charakterem. Sama nauka gry
w szachy zajmuje Êrednio 15 mi-
nut, ju˝ po kwadransie uczeƒ opa-
nowuje wszystkie zasady gry i mo-
˝e rozegraç swojà pierwszà parti´.
Prawdopodobnie przegra, ale w sza-
chach, podobnie jak w ˝yciu, ka˝-
da pora˝ka czegoÊ uczy; z ka˝dym
kolejnym pojedynkiem gramy co-
raz lepiej, zapami´tujemy wnioski,
uczymy si´. W ten sposób szachy
korzystnie wp∏ywajà na rozwój
cz∏owieka, kszta∏tujà pozytywne
nawyki, uczà koncentracji, cierpli-
woÊci i spokoju. „Gra w szachy u∏a-
twia nam codzienne ˝yciowe zma-
gania” – mawia∏ mistrz Êwiata
Emmanuel Lasker.
Skàd Pana zami∏owanie do kró-
lewskiej gry?
Zacz´∏o si´ tak, jak zaczynajà si´
wszystkie najwi´ksze i najwspanial-
sze przygody naszego ˝ycia, czyli

przypadkiem. Graç w szachy na-
uczyli mnie rodzice, gdy mia∏em 4
lata, graliÊmy w domu ch´tnie i re-
gularnie, ale amatorsko. Majàc 12
lat spotka∏em na letnich koloniach
rówieÊnika Piotrka, mistrza Bia∏e-
gostoku wÊród dzieci, z którym za-
graliÊmy oko∏o 600 partii. Przegra-
∏em wszystkie i to w∏aÊnie zacz´∏o
mnie zastanawiaç. Gra∏ silniejszy ze
s∏abszym, wi´c wygrywa∏, to zrozu-
mia∏e, ale jak to si´ sta∏o, ˝e nie uda-
∏o mi si´ wygraç ani jednej gry? Do-
szed∏em do wniosku, ˝e on musi wie-
dzieç o szachach coÊ, czego ja nie
wiem. A gdzie jest taka wiedza?
W ksià˝kach. Po powrocie z kolonii
kupi∏em w kiosku czasopismo sza-
chowe, potem ksià˝k´... Cudowny
Êwiat szachów potrafi zauroczyç. Je-
stem instruktorem, s´dzià i zawod-
nikiem, prowadz´ zaj´cia szachowe,
organizuj´ turnieje i gdy tylko
mam czas, sam ch´tnie grywam
w turniejach. Szachy to wartoÊcio-

we i ciekawe hobby, ale te˝ wielka
˝yciowa przygoda.
Kto jest Pana idolem szacho-
wym?
Nie mam ̋ adnego konkretnego ido-
la, natomiast istnieje pewien zbiór
cech charakteru, które z szacunkiem
podziwiam. Wrodzona pracowi-
toÊç, skromnoÊç bycia i myÊlenia
o sobie i Êwiecie, umiej´tnoÊç samo-
kontroli, wewn´trzny spokój, ale
z drugiej strony tak˝e odwa˝ne, kre-
atywne myÊlenie, dà˝enie do praw-
dy, optymizm. Ka˝dy z mistrzów
Êwiata mia∏ w sobie coÊ ciekawego.
Je˝eli zaÊ chodzi o styl gry, to zawsze
na pierwszym miejscu stawiam Ca-
pablank´. Jego figury zawsze, nawet
w najprostszych pozycjach, harmo-
nijnie ze sobà wspó∏pracowa∏y, co
nadawa∏o grze Kubaƒczyka niepo-
wtarzalne pi´kno. Capablanka to
Mozart szachów.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

Szachy uczà spokoju 

Oprócz nauki
na instrumentach oraz
dyscyplin sportowych
Gminne Centrum
Kultury posiada
w swojej ofercie
szachy. Instruktorem
jest Łukasz Mi´tek, 
27-letni pasjonat
„królewskiej gry” 

reklama

Chcesz otrzymywaç sms z informacjami
o zagro˝eniach takich jak: WICHURY,
GWA¸TOWNE BURZE, POWODZIE,
KATASTROFY, AWARIE: PRÑDU, GAZU,
WODY?

WyÊlij sms* o treÊci tak.wl05  na numer 661 000 112
* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim planem taryfowym.

Wys∏anie wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza akceptacj´ regulaminu
dost´pnego na stronie www.sisms.pl

artyku∏ sponsorowany

Pokonaj siebie

SzachiÊci na medal – po turnieju w Dàbkach
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AktualnoÊci

ww W listopadzie na terenie Gminy Wie-
liszew dosz∏o do jednego wymuszenia
rozbójniczego, czterech kradzie˝y
mienia, trzech kradzie˝y z w∏ama-
niem, dwóch przypadków uszkodzeƒ
mienia i jednego spowodowania ob-
ra˝eƒ cia∏a. Zatrzymano szeÊciu nie-
trzeêwych kierowców. Ku przestrodze
agresywnie zachowujàcej si´ m∏odzie-
˝y Komisariat Policji informuje ̋ e pe-
dagog pracujàca w Gimnazjum Gmin-
nym zawiadomi∏a o zniewa˝eniu przez
ucznia, który odnosi∏ si´ do niej
w sposób obraêliwy i wulgarny. Post´-
powanie w tej sprawie prowadzi
KP Wieliszew.

ww Komisariat Policji w Wieliszewie pro-
si mieszkaƒców o wzmo˝onà uwag´
i zabezpieczenie mienia. Szczególnie
niebezpiecznà porà sà godziny
od 16 do 20, gdy˝ wraz z zapadajàcym
zmrokiem zwi´ksza si´ aktywnoÊç z∏o-
dziei.Warto podczas d∏u˝szej nieobec-
noÊci poprosiç sàsiada o zwrócenie
uwagi na posesj´/lokal. Funkcjonariu-
sze KP Wieliszew proszà mieszkaƒców
równie˝ o informowanie KP lub pra-
cowników Opieki Spo∏ecznej o oso-
bach bezdomnych, które zamieszka∏y
w tzw. pustostanach/piwnicach lub
wskazanie miejsc, gdzie takie osoby
mogà przebywaç. Podczas mroênych
nocy osoby te sà szczególnie zagro˝o-
ne utratà zdrowia lub ˝ycia. ProÊba
dotyczy równie˝ osób starszych, któ-
re potrzebujà pomocy.

ww W zwiàzku z okresem zimowym Komi-
sariat prosi o usuwanie Êniegu z da-
chów, aby zapobiec tragediom. Je˝e-
li usuni´cie zaleg∏ego Êniegu jest
utrudnione, o interwencj´ nale˝y po-
prosiç Policj´ lub Stra˝ Po˝arnà.

Bartek Trzaskoma

Zdali egzaminy z wynikiem
bardzo dobrym, dzi´ki czemu
stali si´ pe∏noprawnymi stra-

˝akami. Aby ka˝dy stra˝ak móg∏
uczestniczyç w dzia∏aniach ratow-
niczo-gaÊniczych, musi mieç

ukoƒczone 18 lat, posiadaç aktu-
alne badania lekarskie, byç ubez-
pieczonym oraz ukoƒczyç w∏aÊnie
taki kurs podstawowy.

We wtorek, 7 grudnia stra˝acy
z OSP Ka∏uszyn usuwali zalegajà-
cy Ênieg z hali sportowej w Wie-
liszewie. Dwa dni póêniej, oko∏o
godz. 9.30 dosz∏o do po˝aru wol-

nostojàcego gara˝u na jednej
z posesji przy ul. Modliƒskiej
w Wieliszewie niedaleko granicy
z Gminà Niepor´t. Na miejsce po-
˝aru dy˝urny Powiatowego Stano-
wiska Kierowania w Legionowie
zadysponowa∏ jeden zast´p
Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
w Wieliszewie,Wojskowej Stra˝y

Po˝arnej z Zegrza oraz dwa z Jed-
nostki Ratowniczo GaÊniczej
z Legionowa. Nasi stra˝acy musie-
li u˝yç pi∏y spalinowej do meta-
lu aby otworzyç gara˝. Dzi´ki po-
daniu jednego pràdu gaÊniczego
wody ugasili po˝ar. Ich dzia∏ania
trwa∏y godzin´.

nn

Nowi stra˝acy
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Chcesz 
otrzymywaç 
sms Z WA˚NYMI
OG¸OSZENIAMI 
MIESZKA¡CÓW GMINY?

WyÊlij sms*
o treÊci tak.wl05om

na numer 661 000 112
* Op∏ata za wys∏anie

wiadomoÊci SMS jest
zgodna z Twoim planem
taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci
SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza
akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl

Od 12 listopada
do 12 grudnia
trzech stra˝aków
z naszej Gminy:
Marcin Kowalik,
Łukasz Grzybowski
z OSP Janówek oraz
Arkadiusz Bo˝ym
z OSP Kałuszyn brało
udział w szkoleniu
podstawowym
organizowanym
przez Komend´
Powiatowà
Paƒstwowej Stra˝y
Po˝arnej
w Legionowie. 

Klub Honorowych Dawców Krwi
Gminy Wieliszew „Pelikan” zwraca
si´ z proÊbà o wsparcie akcji hono-
rowego krwiodawstwa z przeznacze-
niem dla JADWIGI MORDAKI.
Akcja odb´dzie si´ w niedziela,
16 stycznia 2011, w godzinach
10.30-14.30, na terenie Parafii
Êw. Bart∏omieja Aposto∏a w Janów-
ku Pierwszym. Zainteresowanych
prosimy o kontakt z Referatem Pro-
mocji Urz´du Gminy Wieliszew
pok. nr 9 tel. 022 782 26 32 lub z se-
kretariatem Szko∏y Podstawowej
w Janówku Pierwszym pod nume-
rem 022 775 52 23.

nn  ¸ukasz Ziemak

Twoja krew
ratuje ˝ycie

Podsumowano kolejny rok dzia∏al-
noÊci.Wyró˝nieni krwiodawcy i dzia-
∏acze otrzymali medale, odznaki
oraz kryszta∏owe serca. UroczystoÊç
uÊwietnia∏y wyst´py artystyczne.
Z chórem a capella Policji Sto∏ecz-
nej zebrani odbyli podró˝ przez
wszystkie kontynenty. Taƒczy∏ ze-
spó∏ taƒca nowoczesnego z Choto-
mowa. Grupa m∏odzie˝y ze szkolne-
go ko∏a PCK w Zegrzu dzi´kowa∏a
krwiodawcom poprzez monta˝ s∏ow-
no-muzyczny. Na scenie goÊci∏ Jerzy
Kryszak.

Ca∏oÊç prowadzili Krzysztof Kowa-
lewski i Joanna Jab∏czyƒska. Na ko-
niec g∏os zabra∏ ks. Zenon Surma kra-
jowy duszpasterz HDK. Przypomnia∏,
˝e dar krwi jest najcenniejszy i nie
da si´ go niczym zastàpiç. Po cz´Êci
oficjalnej i artystycznej na wszyst-
kich czeka∏ s∏odki pocz´stunek.

Z Gminnego Klubu Honorowych
Dawców Krwi Pelikan w Wielisze-
wie wyró˝nieni zostali: MA¸GORZA-
TA SZADURA, ¸UKASZ ZIEMAK,
MARIUSZ KRASZEWSKI.

nn  MSz

Honorowy Pelikan

WW  ppiiààttkkoowwyy  wwiieecczzóórr,,  2266  lliissttooppaaddaa  ooddÊÊppiieewwaanniieemm  hhyymmnnuu
CCzzeerrwwoonneeggoo  KKrrzzyy˝̋aa  rroozzppoocczz´́∏∏oo  ssii´́  ssppoottkkaanniiee  HHoonnoorroowwyycchh
DDaawwccóóww  KKrrwwii  ww  UUrrzz´́ddzziiee  MMiiaassttaa  LLeeggiioonnoowwoo..  
„„CCzzeerrwwoonnyy  KKrrzzyy˝̋  ttoo  ssyymmbbooll  jjeesstt  mmii∏∏ooÊÊccii,,  oonn  nniiee  zznnaa  ggrraanniicc
llààddóóww  aannii  mmóórrzz””  

W styczniu i lutym 2011 odpa-
dy b´dà odbierane w nast´pujà-
cych terminach:
• WIELISZEW – 4 stycznia, 1 lutego,
• ¸AJSKI, MICHA¸ÓW-REGINÓW

– 11 stycznia, 8 lutego,
• KA¸USZYN, SKRZESZEW, SIKO-

RY, TOPOLINA, PODD¢BIE, KO-
MORNICA – 18 stycznia, 15 lutego,

• GÓRA, JANÓWEK PIERWSZY, KRU-
BIN, OLSZEWNICA NOWA, OLSZEW-
NICA STARA – 25 stycznia, 22 lutego.

O kolejnych terminach poinfor-
mujemy Paƒstwa w póêniej-
szym terminie. nn  

Zbiórka
segregowanych
odpadów

W 2011 roku na
dotychczasowych zasadach
b´dzie kontynuowana
zbiórka odpadów
segregowanych.
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Z ˝ycia Rady Gminy

BBaarrtteekk  TTrrzzaasskkoommaa

Nazaprzysi´˝eniu nie zabra-
k∏o znamienitych goÊci.
Na Êlubowanie nowego

wójta do sali widowiskowej Urz´du
Gminy Wieliszew przybyli przedstawi-
ciele starostwa powiatowego ze staro-
stà Janem Grabcem, jego zast´pca Ja-
nusz Kubicki, a tak˝e przedstawiciele
sàsiednich gmin, zast´pca prezydenta
Legionowa Piotr Zadro˝ny, Wójt Gmi-
ny Jab∏onna Olga Muniak, radni gmin:
Jab∏onna, Niepor´t, Serock oraz radni
Powiatu Legionowskiego. Nie zabrak∏o
równie˝ dyrektorów szkó∏ i przedszko-
li wraz z gronem pedagogicznym, pra-
cowników Urz´du Gminy oraz miesz-
kaƒców Gminy Wieliszew.

Na poczàtku Przewodniczàca Gmin-
nej Komisji Wyborczej Agnieszka
Strzelczak wr´czy∏a wójtowi Paw∏owi
Kownackiemu zaÊwiadczenie o wybo-
rze sk∏adajàc jednoczeÊnie gratulacje.

Kolejnym punktem sesji by∏o z∏o˝e-
nie Êlubowania przez Wójta Gminy
Wieliszew Paw∏a Kownackiego. Âlubu-
jàcy wypowiedzia∏ s∏owa: „Obejmujàc
urzàd wójta, uroczyÊcie Êlubuj´, ˝e do-
chowam wiernoÊci prawu, a powierzo-
ny mi urzàd sprawowaç b´d´ tylko dla
dobra publicznego i pomyÊlnoÊci
mieszkaƒców gminy.Tak mi dopomó˝
Bóg”.

Po uroczystym Êlubowaniu nastàpi-
∏y przemówienia okolicznoÊciowe.
W pierwszej kolejnoÊci g∏os zabra∏
Przewodniczàcy Rady Gminy Józef
Borzewski. Z∏o˝y∏ nowowybranemu
wójtowi gratulacje z okazji wygranych
wyborów oraz ˝yczy∏ owocnej pracy
na nowym stanowisku. Odczyta∏ rów-
nie˝ list gratulacyjny skierowany
przez Prezydenta R.P. Bronis∏awa Ko-
morowskiego.

Nast´pnie gratulacje nowemu wój-
towi sk∏adali: Wójt Gminy Jab∏on-
na Olga Muniak, w imieniu samorzà-
dowców gmin powiatu legionowskie-
go gratulacje z∏o˝y∏ Starosta Powiatu
Legionowskiego Jan Grabiec, w imie-
niu pracowników oÊwiaty – Dyrektor
Gminnego Gimnazjum Marzen-
na Kmieciak oraz delegacja z Gminy
Niepor´t.

So∏tys Ka∏uszyna Leszek Kleiman
z∏o˝y∏ podzi´kowania El˝biecie Kow-
nackiej mamie Paw∏a Kownackiego
za wychowanie tak wspania∏ego syna.

Przewodniczàcy Rady Gminy z∏o˝y∏
podzi´kowania za 4-letnià prac´ ust´-
pujàcemu ze stanowiska wójta Walde-
marowi Kownackiemu oraz jego za-
st´pcy Andrzejowi Szczodrowskiemu.

Nast´pnie g∏os zabra∏ Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki.W swoim
wystàpieniu wspomnia∏ mi´dzy inny-
mi, ˝e „od momentu, gdy 34 lata te-
mu ówczesna Gmina Skrzeszew zy-
ska∏a nowego wójta, bardzo si´ zmie-
ni∏a, zw∏aszcza w ciàgu ostatnich
20 lat”. Przypomnia∏, ˝e „zosta∏o zro-
bionych mnóstwo kilometrów dróg,
chodników, kanalizacji i wodociàgów,
˝e zosta∏o wyremontowanych wiele
szkó∏ i przedszkoli.” Patrzàc w naj-
bli˝szà przysz∏oÊç powiedzia∏:
„Przede mnà kolejne wyzwania. Mu-
sz´ byç blisko ludzi. W tym momen-
cie poza has∏em ››Blisko ludzi‹‹ staram
si´ równie˝ wskazywaç dwutorowoÊç
dzia∏ania, która jest istotna w nowych
czasach. Okazuje si´, ˝e coraz cz´-

Êciej mieszkaƒcy którzy traktujà ka-
nalizacj´, drogi jako oczywiste i do-
bro im nale˝ne, coraz cz´Êciej b´dà
domagali si´ czegoÊ wi´cej, b´dà
chcieli czuç si´ w tej Gminie jako
w miejscu wyjàtkowym, nie tylko ja-
ko miejscu, które jest ich sypialnià,
ale tak˝e miejscu, które tworzy zin-
tegrowanà wspólnot´. Mam nadziej´
˝e nie zawiod´” Na koniec zwracajàc
si´ do swojego poprzednika stwier-
dzi∏: „Wójt Waldemar Kownacki po-
stawi∏ przede mnà bardzo wielkie wy-
zwanie i dorównaç takiemu wójtowi
b´dzie bardzo wielkim wyzwaniem.
W imieniu radnych, wszystkich so∏ty-
sów i wszystkich mieszkaƒców naszej
Gminy chcia∏bym podzi´kowaç za t´
fantastycznà kadencj´, bo jednak to
dzi´ki panu ta Gmina skoczy∏a
do przodu”.

Po wystàpieniu wójta g∏os zabra∏
Waldemar Kownacki.W swoim wystà-
pieniu przede wszystkim pogratulowa∏
swojemu nast´pcy mówiàc: „Podejmu-
jàc si´ tej misji, aby s∏u˝yç ludziom,
z perspektywy czasu mo˝na powie-
dzieç, ˝e staraliÊmy si´ to zrobiç. Tak
samo ˝ycz´, ˝eby to przes∏anie przy-
Êwieca∏o Paw∏owi Kownackiemu, wój-
towi na nast´pnà kadencj´ w Gminie
Wieliszew, jak i ca∏ej radzie. Pami´taj-
my, ˝e zgoda buduje, niezgoda rujnu-
je. ˚ycz´ Paƒstwu, nowemu wójtowi
i ca∏ej radzie tej wspania∏ej màdroÊci,
zgody w celu budowania. Chcia∏bym
podzi´kowaç równie˝ tym, z którymi
ju˝ jako ust´pujàcy wójt nie b´d´ spo-
tyka∏ si´ zawodowo. Za te cztery lata
wydajnej pracy z pe∏nà ÊwiadomoÊcià.
FunkcjonowaliÊmy tutaj jako zespó∏
s∏u˝àcy naszej Gminie. Dzi´kuj´
wszystkim za zrozumienie i zaanga˝o-
wanie”.

Na zakoƒczenie dla zebranych go-
Êci wystàpi∏a klasa orkiestry d´tej ze
Szko∏y Podstawowej im. Stanis∏awa
Moniuszki w ¸ajskach.

nn

W niedziel´, 21 listopada otworzy∏ si´ ko-
lejny rozdzia∏ w historii wieliszewskiej sa-
morzàdnoÊci.W Êrod´, 1 grudnia w sali wi-
dowiskowej Urz´du Gminy Wieliszew od-
by∏a si´ pierwsza po I turze wyborów sesja
Rady. Jako radny-senior Sylwester Przy-
bysz dokona∏ uroczystego otwarcia. Przy-
wita∏ zebranych, w tym szczególnie nowo
wybranych radnych sk∏adajàc im najser-
deczniejsze gratulacje. Nast´pnie Prze-
wodniczàca Gminnej Komisji Wyborczej
Agnieszka Strzelczak dokona∏a wr´czenia
zaÊwiadczeƒ radnym, a wójt Waldemar
Kownacki wr´czy∏ radnym ustaw´ o samo-
rzàdzie gminnym, Statut Gminy oraz ka-
lendarze na 2011 r.

Kolejnym wa˝nym punktem zebrania
by∏o Êlubowanie. Na poczàtku Sylwester
Przybysz odczyta∏ rot´ Êlubowania i kolej-
no wywo∏ywani radni wypowiadali s∏owo
„Êlubuj´” – oraz mogli dodaç s∏owa „tak
mi dopomó˝ Bóg”. Nast´pnie celem wy-
brania przewodniczàcego i jego zast´pców
Rada Gminy powo∏a∏a Komisj´ Skrutacyj-
nà, w sk∏ad której weszli: Gra˝yna Kwiat-
kowska,Andrzej Snopek, Marcin Fabisiak,
Artur Mi´tek i Janusz CieÊliƒski.

Na funkcj´ przewodniczàcego radni
zg∏osili dwie kandydatury: radnego Józefa
Borzewskiego oraz radnego Jacka Kuciƒ-
skiego. Komisja Skrutacyjna ukonstytuowa-
∏a si´ wybierajàc na przewodniczàcego Gra-
˝yn´ Kwiatkowskà. Przewodniczàca Komi-
sji objaÊni∏a wszystkie zasady g∏osowania.

Komisja przystàpi∏a do przygotowania
kart do g∏osowania. Nast´pnie kolejno wy-
wo∏ywani radni za parawanem dokonywa-
li tajnego g∏osowania. Po obliczeniu g∏osów
okaza∏o si´, ˝e Przewodniczàcym Rady Gmi-
nyVI kadencji zosta∏ Józef Borzewski, wy-
grywajàc stosunkiem liczby g∏osów 8:7.
Radny-senior Sylwester Przybysz dalsze
prowadzenie obrad Sesji przekaza∏ nowo-
wybranemu przewodniczàcemu. Józef Bo-
rzewski oÊwiadczy∏, ˝e powierzone mu

przewodniczenie w Radzie to du˝y zaszczyt,
ale i du˝a odpowiedzialnoÊç. Zadeklarowa∏,
˝e funkcj´ t´ b´dzie wykonywa∏ godnie,
uczciwie i najlepiej, jak tylko umie. Doda∏,
˝e jest otwarty na wspó∏prac´ ze wszystki-
mi radnymi i dlatego apeluje, aby miesz-
kaƒcy wybrali wójta, który równie˝ b´dzie
wspó∏pracowa∏ z ca∏à Radà.

Nast´pnie po krótkiej przerwie Radni
zaj´li si´ wyborem wiceprzewodniczàcych
Rady Gminy. Na tà funkcj´ radni zg∏osili
cztery kandydatury: Jacka Kuciƒskiego,
S∏awomira Wojciechowskiego, Edwina Ze-
zonia oraz Grzegorza Bieƒkowskiego.

Radny Marcin Fabisiak objaÊni∏ zasa-
dy g∏osowania. Po przeprowadzeniu tajne-
go g∏osowania okaza∏o si´, ˝e wiceprze-
wodniczàcymi zostali: S∏awomir Wojcie-
chowski oraz Edwin Zezoƒ. Wójt
Waldemar Kownacki z∏o˝y∏ gratulacje
nowowybranym radnym. ˚yczy∏ sukcesów
w dzia∏aniu na rzecz mieszkaƒców,
a przede wszystkim zgody – bo zgoda bu-
duje, czego przyk∏adem jest ostatnia ka-
dencja. Radny Jan So∏tys pogratulowa∏
wyboru Józefowi Borzewskiemu.Tych sa-
mych gratulacji dokona∏ radny Andrzej
Snopek dodajàc, ˝e trzyma za s∏owo prze-
wodniczàcego o deklaracji dobrej, zgod-
nej wspó∏pracy.

Radny Edwin Zezoƒ zwróci∏ si´ z wnio-
skiem, aby wójt zorganizowa∏ dla wszyst-
kich radnych szkolenie. Sugerowa∏ rów-
nie˝, aby w ramach dobrej wspó∏pracy
wszyscy radni bez podzia∏ów politycznych
spotkali si´ wspólnie w kameralnej atmos-
ferze. So∏tys wsi Micha∏ów-Reginów Mie-
czys∏aw Berdowski z∏o˝y∏ gratulacje nowo-
wybranym radnym. Doda∏, ˝e miejscowoÊç
Micha∏ów- Reginów w tej gminie jest ju˝
3 lata, a mieszkaƒcy sà bardzo zadowoleni.

Szczegó∏owy protokó∏ oraz Uchwa∏y z Sesji b´dà
dost´pne po przyj´ciu protoko∏u przez Rad´
na nast´pnej Sesji Rady Gminy Wieliszew na
www.bip.wieliszew.pl nn  Bartek Trzaskoma

W podniosłej
atmosferze odbyła
si´ druga sesja Rady
Gminy Wieliszew VI
kadencji. To właÊnie
podczas niej
zaprzysi´˝ony
został wójt Paweł
Kownacki.

*Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim planem taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci
SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza akceptacj´ regulaminu dost´pnego na stronie www.sisms.pl

Chcesz otrzymywaç sms z WIADOMOÂCIAMI
I OG¸OSZENIAMI GMINNYMI? 

WyÊlij sms* o treÊci tak.wl05og na numer 661 000 112

KOREPETYCJE 
• J. ANGIELSKI, 
• J. FRANCUSKI

692-430-996

I Sesja Rady Gminy
VI Kadencji

Po wyt´˝onej kampanii znamy ju˝ sk∏ad Rady
Gminy Wieliszew. 

Zaprzysi´˝enie
nowego wójta

CYKLINOWANIE

PARKIETY,

KOMPLEKSOWO

792 801 672

W 38 nr Gazety Wieliszewskiej wkrad∏ si´ b∏àd. PodaliÊmy nieaktualny sk∏ad personelu Centrum Medycznego
OÊrodka Zdrowia „Ber-Med”. Uprzejmie informujemy, ˝e Pani Andrzelika Michoƒska nie jest pracownicà tej kliniki.
Za pomy∏k´ przepraszamy.

og∏oszenia drobne
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Nowa Rada po zaprzysi´˝eniu

Józef Borzewski przejmuje przewodnictwo w Radzie Gminy
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Reklama

CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA
„BER-MED”

Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85, tel.0 22 782-23-85, tel. kom. 662-605-313, www.ber-med.pl 

Czynne od poniedzia∏ku do piàtku, w godz.: 8–19

P O R A D N I E  L E K A R S K I E
• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia Internistyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodzinnej
Dr Katarzyna Szerejko, Dr Jacek Badzian
• Poradnia Uzale˝nieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psychiatra 
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk
• Poradnia Urologiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermatologiczna
Dr Aleksandra B∏azik 
FOTOTERAPIA promieniami UVA i UVB – 311 nm
– leczenie ∏uszczycy, bielactwa, AZS
• Poradnia Laryngologiczna
Dr Zofia Wiszniewska-Wàsowska
• Poradnia Diabetologiczna
Dr El˝bieta Bala
• Laseroterapia – Leczenie schorzeƒ
uk∏adu ruchu laserem leczniczym terapus 2

P O D P I S A N A  U M O WA  Z  N F Z

P O R A D N I E  S P E C J A L I S T Y C Z N E
•Poradnia Chirurgii  Ogólnej
Dr Jerzy Szubski
•Poradnia Medycyny Pracy 

i badania dla kierowców
•Poradnia kardiologiczna
Dr S∏awomir Jasek
•Poradnia Neurologiczna
Dr Jaros∏aw Jakubowski
•Poradnia Alergologiczna
Dr Joanna Myszkowska

GABINET ZABIEGOWY
• Piel´gniarka rodzinna 
– R. Owsianka, E. Banaszek, A. Ràczka
• Piel´gniarka po∏o˝na – M. Syroka

ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek  godz. 8–10
Czwartek  godz. 8–10

GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: co drugi pon. 14–19, wt-pt. 14-19

Zapisy telefonicznie lub w rejestracji OÊrodka 
Tel. 022 782-23-85 kom 662-605-313

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

r e k l a m a

MASA˚ 
LECZNICZY

Wieliszew, KoÊcielna 9
tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885

od poniedziałku do Êrody – od godz. 16
czwartek, sobota – od godz. 9

WYCINKA, PRZYCINKA
DRZEW METODÑ
ALPINISTYCZNÑ
I Z PODNOÂNIKA

ODÂNIE˚ANIE DACHÓW
kontakt pod numerem 
telefonu 511 134 573

HYDRAULIKA

– PE¸NY ZAKRES

tel.: 0 888 889 927

ROLLMASA˚
przy ul. Modliƒskiej 110-114

w Wieliszewie

zaprasza wszystkich 
dbajàcych o zdrowie i urod´. 

Pierwsza wizyta gratis. 
Ceny konkurencyjne, 

zadzwoƒ 0 668-181-359.

„GAJMAR”
WULKANIZACJA • WYWÓZ SZAMBA

Profesjonalne odÊnie˝anie

Ceny konkurencyjne
PIOTR GAJDA

tel. 0 503 989 328
www.wywoz-szamba.pl 
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Sport

V Mikołajkowy Powiatowy 
Turniej Judo

Chopin w Szkole Podstawowej
w Skrzeszewie

Wponiedzia∏ek, 6 grudnia od-
by∏ si´ V Powiatowy Miko-
∏ajkowy Turniej Judo dla

dzieci i m∏odzie˝y, w którym udzia∏
wzi´li zawodnicy z UKS Pilawa z Bia-
∏obrzegów, reprezentacja OÊrodka
Kultury z Wieliszewa i gospodarze
LTS CSP. Zawody z roku na rok cie-
szà si´ coraz wi´kszym zainteresowa-
niem i w tegorocznej imprezie mo-
gliÊmy oglàdaç zmagania 84 zawod-
ników i zawodniczek w wieku 6 – 15
lat startujàcych w 21 kategoriach
wagowych i wiekowych.

Walki na turnieju toczy∏y si´
na trzech tatami, co pozwoli∏o na ich
szybkie i sprawne przeprowadzenie.

Dzieci przed rozpocz´ciem rywaliza-
cji przywita∏ Âwi´ty Miko∏aj, który
wykaza∏ si´ du˝à znajomoÊcià tej
dyscypliny sportowej i po kilkumi-
nutowej zabawie z dzieçmi rozda∏
uczestnikom i kibicom s∏odycze.
Podopieczni trenera Przemys∏awa
èród∏o – Pilawa i trenerów Anny
i Jacka Kuêmiƒskich – Wieliszew
i LTS CSP toczyli bardzo zaci´te
i emocjonujàce walki. Najwi´cej
na ten temat mogà powiedzieç kibi-
cujàcy rodzice oraz dziadkowie, któ-
rym emocje z maty udziela∏y si´ tak

mocno, ˝e niejednokrotnie mieli
ochot´ pomóc w∏asnym pociechom.

Po zakoƒczeniu zawodów wszyscy
uczestnicy zostali nagrodzeni meda-
lami i, co najwa˝niejsze, nagrodami
rzeczowymi, które przyniós∏ osobi-
Êcie Âwi´ty Miko∏aj. Dobrze, ˝e ju-
do to sport oparty na technikach sa-
moobrony, dzi´ki temu nikt nie od-
niós∏ ˝adnego urazu i wszyscy
zawodnicy zadowoleni i w fanta-
stycznych humorach zakoƒczyli za-
wody.

nn www.judo-legionowo.pl

Dwusetna rocznica urodzin Fryderyka Franciszka Chopina
dla niektórych sta∏a si´  inspiracjà, aby pos∏uchaç na ˝ywo
wybitnych artystów grajàcych utwory jednego z
najpopularniejszych polskich kompozytorów, dla innych
odwiedzenia filharmonii, pójÊcia na koncert, czy te˝  kupienia
p∏yty z muzykà Chopina. 

Dla nauczycieli ze Szko∏y Podsta-
wowej im. Kornela Makuszyƒ-
skiego w Skrzeszewie by∏o wy-
zwaniem, jak przekonaç uczniów
do zapoznania si´ z ˝yciem i twór-
czoÊcià Frycka.

Nie by∏o ∏atwo, ale uda∏o si´.
W szkole zabrzmia∏y pieÊni Cho-
pina, w takt jego muzyki VI kla-
sa zataƒczy∏a poloneza, na Êcia-
nach zawis∏y portrety i prace in-
spirowane jego muzykà. Ka˝dy
mia∏ szans´ wykazaç si´ w∏asnà
wiedzà i umiej´tnoÊciami. Po-
wsta∏y pi´kne albumy, prezenta-
cje multimedialne, przezabawne
inscenizacje.

Wreszcie nadszed∏ dzieƒ pod-
sumowania. 5 listopada odby∏ si´
Turniej Wiedzy o Chopinie dla
uczniów kl. IV-VI szkól podstawo-
wych z gminy Wieliszew. Wzi´∏y
w nim udzia∏ szko∏y z Janówka,
Skrzeszewa i Wieliszewa. Rywa-
lizacja by∏a ogromna, ale i zaba-
wy nie brakowa∏o. Wygrali

uczniowie z wieliszewskiej pod-
stawówki, jednak pozostali tak-
˝e wyszli bogatsi o wiedz´ i wra-
˝enia. Rozstrzygni´to równie˝
konkurs plastyczny „Chopin
w oczach dziecka” dla
do uczniów klas 0-III szkó∏ pod-
stawowych z Gminy Wieliszew.

Wierzymy, ˝e trud, jaki m∏o-
dzie˝ w∏o˝y∏a w przygotowanie
si´ doTurnieju, a tak˝e ca∏orocz-
na praca, zaowocuje w przysz∏o-
Êci. Mamy nadziej´, ˝e nie tylko
w dwusetna rocznic´ urodzin
najwi´kszego polskiego kompo-
zytora b´dà pami´taç o jego mu-
zyce. Ten czas to ogromna szan-
sa na promocj´ polskiej kultury
i sztuki, to mo˝liwoÊç propagowa-
nia naszego dziedzictwa narodo-
wego, ale przede wszystkim mo-
ment na poszerzanie swoich mu-
zycznych horyzontów i rozwijania
zainteresowaƒ.

nn    Ma∏gorzata Leszczyƒska 
nn    Katarzyna Ignaciuk
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Centrum Szkolenia
Policji ju˝ po raz
piàty goÊciło
młodych judoków
z powiatu
legionowskiego. 

WYNIKI V MIKOŁAJKOWEGO POWIATOWEGO TURNIEJU JUDO
Zwyci´zcy zawodów:

Kat. 22 kg / 2005 – Krzysztof Nowak (OK Wieliszew)
Kat. 24 kg / 2004 – Wojciech Brodzik (OK Wieliszew)
Kat. 22 kg / 2003 – Maja Janeczko (Pilawa)
Kat. 26 kg / 2003 – Aleksander Olszewski (OK Wieliszew)
Kat. 26,5 kg / 2003 – Przemysław Machowski (OK
Wieliszew)
Kat. 27 kg / 2003 – Jakub Banasiewicz (LTS CSP)
Kat. 30 kg / 2003 – Dawid Kuêmiƒski (LTS CSP)
Kat. 33 kg / 2003 – Zofia Milewska (LTS CSP)
Kat. 32 kg / 2002 – Krzysztof Kado (OK Wieliszew)
Kat. 34 kg / 2002 – Dawid Goêdziewski (LTS CSP)

Kat. 38 kg / 2001 – Michał Skwara (Pilawa)
Kat. 42 kg / 2001 – Anastazja Kłoczyƒska (Pilawa)
Kat. 50 kg / 2000 – Antoni Zalewski (LTS CSP)
Kat. 32 kg / 1999 – Klara Kłoczyƒska (Pilawa)
Kat. 42 kg / 1999 – Kamil Domaƒski (Pilawa)
Kat. 43 kg / 1999 – Aleksandra GreÊkiewicz (OK Wieliszew)
Kat. 40 kg / 1998 – Stanisław Dolaziƒski (Pilawa)
Kat. 60 kg / 1998 – Bartosz GodleÊ (LTS CSP)
Kat. 60 kg / 1997 – Maciej GodleÊ (LTS CSP)
Kat. 67 kg / 1997 – Szymon Szott (LTS CSP)
Kat. 68 kg / 1995 – Aleksander Migacz (Pilawa)

1 – LTS CSP Legionowo
2 – OÊrodek Kultury w Wieliszewie

3 – UKS Pilawa Białobrzegi
Klasyfikacja dru˝ynowa:

gwarantu jemy:

tradycyjnie wspania∏à atmosfer´ i jak zawsze niezapomniane wspomnienia, doskona∏à zabaw´ przy muzyce

wykonywanej na ˝ywo przez zespó∏ muzyczny, wyÊmienite posi∏ki w tym smaczne dania goràce i coÊ do picia,

wyst´p iluzjonisty S∏awomira Kowalskiego, prowadzenie dziennikarz radiowy i telewizyjny Jacek Cholewiƒski

Cena – jedynie 300 z∏ od pary

Zapisy w sekretariacie Szko∏y Podstawowej w Wieliszewie oraz tel. 605-721-406 za dadatkowà op∏atà istnieje mo˝liwoÊç rezerwacji pokoju

hotelowego na miejscu kontakt na stronie: www.melodia.oit.pl lub tel. (0 22) 784-43-43, lub tel. kom. 0 502 109 213.

Zarzàd Stowarzyszenia  eMka zaprasza wszystk ich na t radycy jny

CHARYTATYWNY 
BAL KARNAWAŁOWY 
STOWARZYSZENIA eMka
który odb´dzie si´ w sali bankietowej Ró˝a 
w Janówku Pierwszym, 12 lutego 2011, od godziny 20

Cena – tylko 250 zł od pary!
Gwarantujemy Êwietnà atmosfer´ i znakomità zabaw´.

Całkowity dochód z Balu i przeprowadzonej w jego trakcie aukcji
charytatywnej przeznaczony b´dzie na Lokalny Fundusz Stypendialny Eureka,

który przyznaje stypendia dla dzieci z terenu Gminy Wieliszew. W roku
szkolnym 2010/2011 stypendia Stowarzyszenia eMka otrzymuje 23 uczniów.

Informacje i zapisy – pod numeremi telefonów: 504 076 660 lub 510 109 109
Po balu zapewniamy GoÊciom bezpieczny transport do domu!

SERDECZNIE ZAPRASZAMY

MedaliÊci V Miko∏ajkowego Turnieju Judo wraz z organizatorem Jackiem Kuêmiƒskim

MAGICZNY BAL

CHARYTATYWNY

BONAWENTURY
29 stycznia 2011r. 

od godz. 20.00
miejsce: Dom Melodia
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